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Hızl ı ,  Güvenl i ,  Çevreci ve Sürdürülebi l i r  Taşımacı l ık

● Yatırım, işletme, Ar-Ge ve satış faaliyet-
lerinin; KDV veya diğer vergilerinin
indirilmesi ve diğer yöntemlerle kolay-
laştırılması ortak istek gibi. 

Prof. Dr.
Mustafa
Ilıcalı

VI.Türkiye Sektörel Ekonomi
Şurası ilgililerin katılımıyla
TOBB’da yapıldı. TOBB

Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu’nun toplantı-
ya katılan Başbakan Yardımcısı Ali
Babacan ile Gümrük ve Ticaret Bakanı
Hayati Yazıcı görüşlerini açıkladılar. TOBB
içindeki 60 sektör meclisinin sorunları,
çözüm önerileriyle Hükümete sunuldu. 

Karayolu Yolcu Taşımacılığı Meclisi

Akaryakıtta ÖTV indirimi veya iadesi, bilet
KDV indirimi, manevi tazminatların
zorunlu sigorta kapsamına alınması, tah-
ditli taşıtlar yetmediğinde tahdit dışı taşıt
kullanım izni verilmesi, Karayolu Taşıma
Kanunu ile belediye mevzuatı arasındaki
çelişkilerin giderilmesi. 

Ulaştırma ve Lojistik Meclisi

Uluslararası taşımacılıkta harcırahların
şoför kıdem tazminatına dahil edilmeme-
sinin sağlanması, gümrüklerde beklemeyi
azaltıcı iyileştirmeler, demiryolunun ser-
bestleştirilmesinin (özel taşıma) yasalaş-
ması, Posta Kanunu taslağındaki sorunla-
rın çözümü, alıcısı tarafından alınmayan
konteynırların özet beyanı sahiplerince
Tas-İş’e boşaltılması. Lojistik köy mevzuat
altyapısının oluşturulması. 

Sivil Havacılık Meclisi

Bilet KDV’sinin yüzde 18’den 8’e indiril-
mesi, yakıtın ucuzlatılması ve gelen turist
başına prim gibi destekler isteniyor. 

Denizcilik Meclisi

Kıyı yapılarının UDH Bakanlığı’na devri,
gemi inşanın finansman sorununu çözücü
destek ve avantaj sağlanması, taşımacı
sorunlarının çözümü, Eximbank’ın etkin-
leştirilmesi ve muhtelif iyileştirmeler
yapılması.

Otomotiv Sanayi Meclisi

Yatırımlarda yeni teşvik uygulamaları, Ar-
Ge destekleri, vergi mevzuatının uyumlaş-
tırılması, ihracatın lojistik ihtiyacının kar-
şılanması, ticaret sapmasına tedbir alın-
ması.

Otomotiv Ticaret Meclisi

Otomotiv Sanayi Strateji Belgesi’nin hızla
hayata geçirilmesi, araç parkının gençleş-
tirilmesi, 3,5 tonun altındaki hafif ticari
araçların operasyonel kiralanmasına izin
verilmesi, pert sorunlarının çözümü, sek-
törel eğitimin geliştirilmesi.

Otomotiv Yan Sanayi Meclisi

Ar-Ge’nin arttırılması veya yaygınlaştırıl-
ması, KDV kolaylığı, ihracatta navlun teş-
viki, OSD’lerde yatırımların
hızlandırılması ve KDV kolaylığı. 7’de

12’de

4

10’da

Borusan Holding
Kurucu ve Onursal
Başkanı Asım

Kocabıyık, tedavi
görmekte olduğu
İstanbul'da yaşamını
yitirdi. Türkiye
sanayisine büyük
hizmetleri geçen,
Borusan Grubu’nu
kurarak Türkiye’nin önde
gelen kuruluşlarından
biri haline getiren 1924 doğumlu Asım Kocabıyık'ın
cenazesi 29 Aralık 2012 Cumartesi günü Fatih
Camii’nde kılınan öğle namazını müteakip
Edirnekapı Şehitliği’nde toprağa verildi. 

Hayatını Türkiye'nin sanayileşmesine ve
toplumun gelişimine adamış olan Asım Kocabıyık, iş
adamı olarak imza attığı başarılarının yanı sıra,
özellikle eğitim, kültür ve sanat alanlarında yürüttüğü
sosyal sorumluluk çalışmaları ve hayırseverliği ile
tanınıyordu. ●

TALEPLER HUKUMETTE

2013’te 
otobüs 
alımı 
1000’i 
geçecek

İETT, otobüs üreticileriyle özel halk otobüsü firmalarını bir araya getirdi

3’de

● Mevzuat, altyapı, eğitim gibi çeşitli talepler var.
Maliyetlerle ilgili talepler öne çıkıyor. Denizcilikte
altyapının UDH Bakanlığı’na bağlanması isteniyor. 

Tehlikeli madde taşımacılığını düzenleyen ADR

Mevzuatı’na yürürlüğe girmesine 5 gün kala

4’üncü erteleme geldi.

TAİD: ADR’ye uyum ertelemesi 
sektöre zarar veriyor

Ağır Ticari Araç Derneği (TAİD)
Yönetim Kurulu Başkanı H.
Bahadır Özbayır imzasıyla, 28

Aralık Cuma günü yapılan
açıklamada; ilk olarak 6 Aralık 2005
tarihinde ADR sürecinin 5434 sayılı
“Tehlikeli Malların Karayolu ile

Uluslararası Taşımacılığına İlişkin
Avrupa Anlaşmasına Katılmamızın
Uygun Bulunduğuna Dair Kanun’un
Resmi Gazete’de yayımlandığına
dikkat çekildi ve bu tarihten sonra
ADR’ye üyelik çalışmalarının başladığı
belirtildi. 

35 yıllık gelenek devam ediyor

TIRSAN 2012 
yılında da 

lider

TIRSAN 2012 
yılında da 

lider
9 ve 12’de

Taşımacı zam ve teminattan şikayetçi

Nakliyecilerden
UN Ro-Ro’ya isyan
Nakliyecilerin ve UN-RORO’nun
açıklamaları 12’de

İzmir’e 300 Avenue
Büyükşehir Belediyesi, Temsa Global ile tamamı klimalı
ve engelli binişine uygun 33 milyon Euro maliyeti olan
300 yeni solo Avenue için protokol imzaladı. 5’de

500 bin yolcu, 
10 otobüs yatırımı  

Doğu Kars Turizm 30’uncu yıl

hedeflerini belirledi:

Talip

Kıranşal

Sigorta teminatları arttı. 6’da

Hayati

Yazıcı

Ali

Babacan

Rifat

Hisarcıklıoğlu

Borusan Holding’in acı kaybı
Asım Kocabıyık vefat etti

9’da
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Karayolu trafik güvenliği, geniş
perspektifli bir bakış açısıyla,
belirleyicidir. Güvenlik, gerek

şehirlerarası gerekse şehiriçi karayolu
ulaşımının rahat, seri ve konforlu olduğu
kadar kaliteli de sağlanmasını sağlayacak
en güçlü etkendir.

Toplu ulaşımın her geçen gün daha
da güçlenmesi sadece çevrecilik
açısından değil ekonomiklik ve
sürdürülebilirlik açısından da geçerliliğini
ve gerekliliğini koruyor. Konuya bu
açıdan bakılması gerekir.

İki kıtaya yayılan BRT
Metrobüs olarak addedilen ‘İstanbul

BRT Hattı’, ilk ve tek Boğaz aşan
BRT’dir. Hat uzunluğu 51,3 km.dir.
Projenin toplam maliyeti 8,9 milyon
dolar/km.dir. Toplam proje maliyeti 460
milyon US Dolar’dır. Metrobüs; Ocak
2008’de taşımaya aylık 3.250.000 yolcu
ile başlamış olup Mayıs 2011’de bu
rakam 17.300.000’e ulaşmıştır. Bu; üç
buçuk yıldan az bir sürede yüzde 530’luk
bir artış demektir. İETT; zirve saatlerde
metrobüsün ulaştığı kapasiteyi 30 bin
kişi/saat olarak vermektedir. Bu; saatte
150 otobüse karşılık gelen bir değerdir.
Bütün bu değerler metrobüsü dünyanın en
faydalı BRT sistemlerinden biri
kılmaktadır. 

Entegrasyonla ağı genişliyor
Metrobüs; otobüs, metro ve tramvay

hatları ile bağlantıları sahip olup İETT, bu
modlar arası entegrasyonu her geçen gün
arttırmaktadır. Metrobüs ayrıca bir
tramvay hattı bağlantısı ile direkt Atatürk
Havaalanı’na erişilebilirlik imkanı
sağlamaktadır. Metrobüs kullanıcılarının

yüzde 37 gibi önemli
oranı sadece bu modu
kullanarak hareket
ettikleri noktadan
hedefledikleri noktaya
ulaşmaktadırlar.
Metrobüse birçok
noktadan ulaşım
mesafesi 10 dakikanın
altındaki yürüyüş
mesafesindedir.
Minibüs ve dolmuşlar;
metrobüse besleyici
hat işlevi
görmektedirler. Bu
işlev; devam eden
metro hatları da dahil
artarak devam
etmelidir. 

Kazandırdığı
süre yolcunun
tercihi

Tablo.1.’de de görüldüğü üzere
metrobüse en büyük modal geçiş yüzde
55.7 ile İETT otobüslerinden olmuştur.
Bunu; yüzde 18.1 ile özel halk otobüsleri
ve yüzde 9.4 ile minibüs/dolmuşlar takip
etmektedir. Diğer bir deyişle; metrobüs
ana yolcu kitlesinin otobüs
kullanıcılarından kazanmıştır. İETT;
metrobüsün işletimi girmesi ile birlikte
birçok minibüs/dolmuş ve otobüs hattını
işletimden kaldırmıştır. Bu bağlamda; 18
hat iptal edilmiş olup, 11 hatta kısaltma
yapılmıştır. Bu nedenle; bu kayışın
tamamı direkt talep yönlendirmesinden

değil bir
kısmı da
aynı
güzergah

üzerinde iptallerden de
kaynaklanmıştır. Diğer
taraftan metrobüs; özel
araç-taksi
kullanıcılarından yüzde
4 ve çeşitli demiryolu
modlarından yüzde
7’lik bir yolcu oranı
çekmiştir. Bu oranların
hepsi; metrobüsün
hizmet parametrelerinin
tercih edilirlik
dağılımını ortaya
koymaktadır. 

Güzergahı uzadı 
Tablo.2.’de İstanbul

metrobüs sisteminin
toplam güzergahı bütün
etapları ile ortaya
konmuş olup geçtiği

bölgelerin nüfusları ifade edilmiştir. Buna
göre; Anadolu yakasında 1,100,000
dolaylarında insana doğrudan hizmet
götüren sistem, birinci etap geçtiği
güzergah olan Zincirlikuyu-Topkapı
hattında 2,500,000’i aşkın insana hizmet
götürmektedir. Bu rakamlar Topkapı-
Avcılar hattı için 2,809,000 ve son
tamamlanmış etap olan Avcılar-
Beylikdüzü için 854,000’dir. Bu;
toplamda 7,250,000’in üstünde bir nüfus
kitlesine karşılık gelmektedir.

Bisiklet desteklenmeli
Ülkemizde ‘bisiklet kullanım

alışkanlıkları’ atıl bırakılmış olup bu
konuda çalışmalar son yıllara kadar yok
denecek kadar azdır. Ülkemiz değişken
topografyası nedeniyle birçok kent
arazisinde de bisiklet kullanımına
Avrupa’daki kadar elverişli değildir.

Bununla beraber kentiçinde kimi
erişilebilir noktalarda bisiklet kullanımı,
bisikletlere ayrılacak yok ya da özel şerit
uygulaması ile rahatlıkla desteklenebilir.
Özellikle; Konya, Sakarya, Antalya,
Eskişehir ve benzeri şehirler büyük
ölçüde bisiklet kullanımına oldukça
uygun arazi yapısı sunmaktadır. Bunun
yanı sıra birçok ilimizde; tüketim
alışkanlıkları doğru yöne kanalize
edildiği takdirde bisiklet yolu gibi
uygulamalarla ‘çevreci, çok modlu,
entegre, ekonomik, sürdürülebilir ve
insan odaklı’ bir kentiçi ulaşım sistemine
katkı vermek mümkün olacaktır. Bu
bağlamda; bisikletlilerin erişilebilirliği
beraberinde ‘yayaların erişilebilirliği,
yaşlıların erişilebilirliği ve engellilerin
erişilebilirliği’ konularında gündeme
getirecektir. 

Toplu ulaşımın yaygın ve üst düzey
hizmet parametrelerinde etkin
kullanımının önü; sürdürülebilir
yatırımlar, alternatif ve yenilenebilir
enerji kaynaklarının kullanımı, modlar
arası entegrasyon, demiryolu, denizyolu
ve kablolu sistemlere yatırımlar ve de en
önemlisi ‘tüketim alışkanlıkları’nın
bilinçlendirilmesi ile ‘yerli üretim’e
bütün halkın ortaklaşması ile
sağlanabilecektir.

Avrupa’daki durum
Avrupa Birliği üyesi ülkelerde

yapılan çalışmalar sonucunda 2001-2004
yılları arasında ölümlü kaza oranı
yaklaşık yüzde 14 azalmıştır. Üye
ülkelerden Almanya, Estonya, Fransa,
İtalya, Lüksemburg, Malta, Hollanda,
Portekiz ve İsveç’te gerçekleşen azalma
oranı yüzde 14’ün üzerinde olmuştur.
Belçika, Danimarka, Yunanistan,

İspanya, İrlanda, Avusturya,
Finlandiya ve Birleşik Kırallık’ta
ise yüzde 5 civarı bir azalma
gerçekleşmiştir. Milyon kişi
başına ölen sayısında Malta,
Litvanya ve Macaristan
haricindeki tüm üye ülkelerde
azalma meydana gelmiştir. Bazı
ülkelerde (Fransa, Lüksemburg,
Belçika, Portekiz, İsveç,
Hollanda, Danimarka, Almanya,
İspanya ve Avusturya) ise Avrupa
ortalamasının üzerinde azalma
sağlanmıştır. Ülkemiz, üyesi
olmak için çok ciddi adımlar
attığı AB ülkelerindeki bu

gelişmelerden uzakta kalmış olması,
bugün olmasa da yarın, en temel
haklardan biri olan “yaşama hakkının”
insanların elinden alındığı gerekçesiyle
AB’deki muhalifleri tarafından eleştiriye
konu olacaktır. Çok geç olmadan bu
eylem planındaki hedeflere ulaşmak için
çaba gösterilmelidir. Unutulmamalı ki bu
konuda yapılacak olan çalışmalar hemen
etkisini gösteremeyecek çalışmalardandır. 

Görev herkesin
Ulaşım; ekonomi-kültür-politika

üçgeninin etkileyen-etkilenen anlamında
ayrılmaz bir parçasıdır. Ulaşım aynı
zamanda şehirleşme ile birbirini
tamamlayan iki ana eksen konumundadır.
Dolayısıyla; imar planları ve ulaşım
planlarının eşgüdümlü, tutarlı, bütünleyen
şekilde yürümesi ve ivedilikle
tamamlanması, şehirlerimiz için hayati
bir noktadadır. Bu da; sürekli
yenilenmekte olan yönetim anlayışımızın
yerel-ülkesel-bölgesel ve küresel ölçekte
‘kabiliyetini arttırarak yoluna devam
etmesi’ ile mümkün olabilecektir.
Hepimizin bildiği üzere; son dönemde
yeni büyükşehir olan illerimizle birlikte
‘büyükşehir’ sayımız 30’a yaklaşmış
olup, bu ‘hizmetin yerinde görülmesi’
anlamında önemli bir noktadır. Bu bizlere
aynı zamanda ‘yetki ve kavram
kargaşası’nı belli bir çerçeveye oturtarak
bir perspektif oluşturma imkanının
altlığını da sunacaktır. Yerel yönetimlerin
yeniden yapılandırılması, yeni bir fırsatlar
sürecini ifade etmekle beraber hepimize
ciddi sorumluluklar yükleyen bir süreçtir.
Öyle ki; imar planlarının
hazırlanmasından ulaşım ana planlarının
çıkarılmasına, yönetim kabiliyetlerinin
veriminin artırılmasından, demokratik
imkanların daha da geliştirilmesine,
halkın yönetim sürecine daha doğrudan
katılımından STK’ların daha etkin ve
verimli bir rol üstlenmesine, hizmet
altyapısının geliştirilmesinden istikrar
odaklı ‘oturmuş bir sistematik’in inşasına
kadar çoklu ve derinlikli bir süreç
hepimizi beklemektedir. Bu süreci ne
kadar ‘akıllı ve etik’ yürütebilirsek,
gelecek nesillere o kadar iyi bir gelecek,
o kadar sağlam bir perspektif ve dünyaya
o kadar güzel bir imkan-ihtimal ve
örneklik vermiş olacağız.

Bu anlamda; bu yazıda kıymetli bilgi
ve değerlendirmelerinden yararlandığım
değerli kardeşim, meslektaşım Sayın Dr.
Muammer Kantarcı’ya da şükran ve
muhabbetlerimi sunarım. 

Hepinize; sağlıklı, huzurlu, mutlu ve
başarılı bir yıl dilerim. ■
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Anadolu Isuzu, bu yıl 6’ncısı
düzenlenen Travel Turkey
İzmir Turizm Fuar ve

Konferansı’nda dikkatleri
üzerinde çekti. Fuara turizm
sektörünün gözdesi Isuzu
Turkuaz otobüs ve Haziran
ayında lansmanı yapılan yeni
Isuzu D-Max pikap ile katılan
Anadolu Isuzu’ya ilgi büyüktü. 

Fuarın ilk günü Anadolu Isuzu
standını ziyarete gelen Kültür ve
Turizm Bakanı Ertuğrul Günay,
özellikle yeni Isuzu D-Max
hakkında bilgi aldı. Yurtiçi turizm
sektörünün önemli isimlerinin yanı
sıra Avrupa ve Ortadoğu
ülkelerinden gelen çok sayıda
ziyaretçi Turkuaz ile ilgilendi ve
Anadolu Isuzu’nun otobüs üretimi
hakkında bilgi aldı. 

Dünyada Isuzu markası altında
otobüs üretimi yapan tek firma
olan Anadolu Isuzu, çoğunluğu
Avrupa ülkesi olmak üzere 26
ülkeye ihracat yapıyor. Ülke ve
kullanım amaçlarına göre farklı
çözümler sunabilen Anadolu Isuzu,
2004 yılından beri küçük otobüs
ihracatında lider konumda.

Turizm sektörünün
gözdesi Turkuaz

31 koltuk sınıfının yaratıcısı
Turkuaz, sektörün büyük
otobüslerden beklediği konfor ve
güvenlik seviyesini yakalarken
aynı zamanda bir minibüsün
sağlayabileceği atikliği, ekonomiyi
ve manevra kabiliyetini de vaad
ediyor. 33 koltuğa kadar çıkabilen
değişik koltuk versiyonları ve 26
kişilik VIP seçeneği ile her türlü
ihtiyaca cevap verebiliyor.

4,2 m3 bagaj hacmi, ideal
aydınlatma sistemi ve dikey yönde
açılan amortisörlü bagaj kapakları
ile rahat ve efektif bir bagaj alanı
kullanımı sunuyor.

İzmir’de Anadolu Isuzu
rüzgarı

Isuzu D-Max ile her yolu dene

4x2 ve 4x4 farklı çekiş sistemlerinde
beş farklı paket seçeneği sunan Isuzu D-
Max,  otomatik şanzımanlı 4x4 V-Cross
paketi ile öne çıkıyor. Standart olarak
sunulan çevreci ve ekonomik çift turbo
motorun yanı sıra standart 6 hava yastığı,
kilitlenmeyi önleyici fren sistemi (ABS),
çekiş kontrol özelliğine (TCS) sahip
elektronik stabilite kontrol sistemi (ESC),
panik fren yardım sistemi (BAS) ve
güçlendirilmiş yeni kabin iskeleti ile yeni
Isuzu D-Max, kullanıcılarına oldukça
güvenli bir sürüş keyfi sağlıyor. ■

Turkuaz’ın
geniş, gölgeli ve çift
katlı yolcu camları,
ferah iç dizaynını
tamamlayarak aracı
şehir turları için
ideal bir otobüs
yapıyor.  Kayak
dolabı soketleri, ön
ısıtıcısı (webasto)
ve güçlü ısıtma
sistemi ise
Turkuaz’ı kış
turizmi için de
mükemmel bir araç
yapıyor. 

“Trafikte her an, sorumlu davran!”

Erişim Modu Metrobüse  Metrobüsten  Ortalama Metrobüsten 
erişim (%) erişim (%) erişim önce aynı

oranı (%) güzergahta
ulaşım 

dağılımı (%)
Yürüyüş (10 dakikanın üstünde) 27.8 32.4 30.1 1.8
Yürüyüş (10 dakikanın altında) 7.0 6.9 6.9
Tramvay/metro 3.5 6.0 4.7 6.1
IETT otobüsleri 22.0 19.1 20.6 55.7
Özel halk otobüsleri 9.0 8.0 8.5 18.1
Banliyö 0.3 0.2 0.3 0.7
Servis otobüsleri 0.2 0.4 0.3 0.4
Özel araç 1.3 0.3 0.8 4.0
Dolmuş/minibüs 25.5 21.1 23.3 9.4
Taksi 3.4 5.6 4.5 1.0
TOPLAM 100.0 100.0 100.0 97.2

Tablo.1. Metrobüse erişim modları ve süreleri
Tablo.2. İstanbul Metrobüs Sistemi: Fazlar ve

Toplam Güzergah

Büyükşehir Belediyesi
öncülüğünde Bursa’da
üretilen ve kentin

simgelerinden ilham alınarak
‘ipekböceği’ görünümlü
olarak tasarımı yapılan ilk
yerli tramvay BURULAŞ
atölyesine getirildi.
Büyükşehir Belediye Başkanı
Recep Altepe, Durmazlar
tarafından üretimi yapılan ilk
yerli tramvayda test sürüşü
yaptı.

Başkan Altepe,
Bursa’nın, adını dünya
çapında duyuracak ciddi bir
başarıya imza attığını ifade
ederek, “Seçim sürecinde
verdiğimiz sözü tuttuk ve
Bursalı sanayicilerimizle ilk
yerli tramvayı ürettik.
Hayallerimiz gerçek oldu.
Bursa’da üretilen tramvay
artık raylarda” dedi.

Başkan Altepe, bu aracın
sadece Bursa’nın değil,
Türkiye’nin gururu olduğunu
belirterek, “Başbakan Recep
Tayyip Erdoğan’ın Bursa
ziyaretinde ilk yerli aracın
sürüşünü de
gerçekleştireceğiz” şeklinde
konuştu. ■

Hayaller gerçek oldu

İlk yerli
tramvay 
raya indi

Recep
Altepe
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Malatya otobüs ihalesi MOTAŞ’ın
Malatya Belediyesi’ne ait otobüslerin ve hatların

kiralanması ihalesine iki firma katıldı. İşin süresinin 21 ay
olduğu, aylık kira muhammen bedelin ise 1 milyon 545 bin
TL olduğu belirtilirken, Malatya Belediyesi Otobüs Taşıma
AŞ’nin (MOTAŞ) 2 milyon 100 bin TL vererek ihaleyi aldığı
kaydedildi. Malatya Belediyesi otobüslerini, belediye
bünyesinde MOTAŞ işletirken, ihalenin onaylanmasından
sonra geçerli olacağı kaydedildi.

Çorum’da personel
araçları için uygulanan yaş
sınırı 19 olurken, okul servis
araçlarında  ise 12 yaş sınırı
uygulanacak. Belediye
Başkan Yardımcısı Turhan
Candan, “1994 model araç
sahiplerine yeni bir yıl öncesi
tebligatları yapılarak araç

değişimine gitmelerinin
istendiğini bildirdi. Okul
taşıtı olarak faaliyet gösteren
esnafımıza herhangi bir ikaz
yapılmaksızın 59 esnafımız
araçlarını yeniledi.
Toplamda 631 aracın uygun
olduğu tesbit edilerek
güzergah izni verildi” dedi.

Çorum’da servis araçlarına yaş sınırı 

Antalya servis plakası dağıtılacak
Antalya Büyükşehir Belediyesi, UKOME kararıyla,

Antalya Servis Araçları İşletmecileri Odasından gelen
talepler doğrultusunda servis aracı plakaları dağıtacak.
Ulaşım Planlama ve Raylı Sistem Dairesi Başkanlığı’nca
hazırlanan tahditli servis aracı plakası dağıtımı için
müracaatlar 4 Ocak 2013 Cuma günü saat 17.00’de
tamamlanacak. Başvurular Ulaşım Planlama ve Raylı
Sistem Dairesi Başkanlığı’na yapılacak. En düşük teklifi
verenlerin birden fazla olması durumunda plaka alacak
gerçek ve tüzel kişilerin belirlenmesi amacıyla eşit ücret
teklif edenler arasında noter huzurunda kura çekilecek.
Dağıtımın muhammen bedeli, UKOME Genel Kurul Kararı
doğrultusunda 20 bin TL (KDV hariç) olarak belirlendi.

Bursa’da 300 S plaka ihalesi 
Büyükşehir Belediyesi Ulaşım Dairesi Başkanlığı

UKOME Kurulu’nun kararları kapsamında; büyükşehir
belediyesi sınırları içinde 5. Etap 300 adet ticari servis aracı
(S) plakanın satışı 8 Ocak 2013 tarihine kadar encümen
toplantı salonunda yapılacak. Bir S plaka için tahmini
bedel 107 bin 750 TL+KDV olarak belirlendi. Geçici teminat
ise 3 milyon 22 bin TL oldu. 

2013’te otobüs alımı 1000’i geçecek
Genel Müdür Dr. Hayri Baraçlı:
“Yeni araç alım modeli’ ülke
genelinde rol model olacak.
Özel halk otobüsçülerine önem
veriyoruz. Yeni yapılanmadan
herkes memnun olmalı” dedi.
Baraçlı, 2013 yılında pazarda
sadece özel halk otobüslerinde
700 adet otobüs talebi olacağı,
buna taksi-minibüs dönüşümleri
ve Otobüs AŞ alımlarının da
eklenmesi durumunda sayının
1000’i geçeceğine de dikkat
çekti.

İETT’nin yaptığı araç bakım ve
onarım hizmetleri, yedek parça
temin ve montajı, parklanma ve

servise sunma gibi birçok faaliyetin
geliştirdikleri ‘yeni araç alım modeli’
ile araç üreticileri tarafından
yapılmasını sağlayan İETT, ‘yeni araç
alım modeli’nin yaygınlaştırılması için
harekete geçti. Bu amaçla İETT Genel
Müdürü Dr. Hayri Baraçlı, Genel
Müdür Yardımcıları Mümin Kahveci,
Dr. Hasan Özçelik ve Dr. Maşuk Mete,
İETT Genel Koordinatörü Alaeddin
Şahin ile özel halk otobüs şirket
başkanları, oda ve TÖHOB
yöneticileri, Türkiye’de faaliyet
gösteren 9 üretici ve 1 hizmet firması
İETT’nin önderliğinde Kağıthane
Sosyal Tesislerinde bir araya geldi.

Genel Müdür Dr. Baraçlı, ‘yeni
araç alım modeli’nin ülke genelinde
rol model olacak bir uygulama
olduğunu belirterek, modele ve
kurumsallaşmanın önemine dikkat
çekti: “İETT olarak, tarihi misyonumuz
ile özel halk otobüsçülerinin önlerini
açıyoruz. Sadece İstanbul’da değil,
ülke genelindeki özel halk otobüsü
işletmecilerinin kurumsallaşma
iradesine sahip olduğunu
gördüğümüz için kurumsallaşmayı bu
denli önemsiyor ve model oluşturmayı
istiyoruz.” 

Destek olacağız
Özel halk otobüsçülerinin

kurumsallaşmak istediklerini, sermaye

şirketine dönük irade beyanında
bulunduklarını dile getiren Baraçlı,
üreticilerden özel halk otobüsçülerine
yönelik bakışlarını değiştirmelerini
istedi. Özel taşımacıların
kurumsallaşmaya dönük taleplerine
rol-model olabilecek bir anlayışla
yaklaştıklarını ve çağdaş, ön açıcı,
uluslararası işletmeciliği hedefleyen
bir model oluşturmak için
çabaladıklarını kaydetti.

Herkesi memnun edecek sistem 
Toplantı sonunda katılımcılara

teşekkür eden Dr. Hayri Baraçlı, “Bu

yeni yapılanma ile oluşturulacak
çalışmalar esnaftan üreticiye,
vatandaştan belediyeye kadar
herkesin memnun olacağı şekilde
gerçekleştirilmelidir. Üreticiler, finans
kurumları ve işletmeciler bir araya
gelmeli ve bilgi aktarımı yoluyla
herkes öngörülerini belirtmeli” diye
konuştu. Baraçlı, 2013 yılında pazarda
sadece özel halk otobüslerinde 700
adet otobüs talebi olacağı, buna taksi-
minibüs dönüşümleri ve Otobüs AŞ
alımlarının da eklenmesi durumunda
sayının 1000’i geçeceğine de dikkat
çekti. ■

İETT, otobüs üreticileriyle özel halk otobüsü firmalarını bir araya getirdi

Çalıştaya katılan 9 üretici
kuruluşun üst düzey
yöneticileri, girişimin İETT
öncülüğünde olmasının güven
verdiğini belirterek, yeni
yapılanmanın toplu alımı ve
kurumsal bir yapılanmayı
işaret ettiğini bunun için
maliyet ve gelir
hesaplamalarının çalışmalarına
olumlu baktıklarını ifade etti.
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Mehmet Öksüz
Yönetim Kurulu Başkanı

Tüm dost ve müşterilerimizin 
yeni yılını kutlar, 

sağlıklı ve mutlu bir yıl dileriz.

www.minitur.com

TÖHOB ve Çorum ULAŞ

AŞ’nin birlikte düzenlediği

toplantıda toplu taşımada

kurumsallaşma, engellilere

yönelik düzenlemeler ve kış

lastiği uygulamaları ele

alındı. 

İ
stişare toplantısına Vali
Yardımcısı Zülkarnin Öztürk,
Belediye Başkanı Muzaffer

Külcü, Belediye Başkan
Yardımcısı Turan Candan, İETT
Genel Müdürü Dr. Hayri Baraçlı,
Tüm Özel Halk Otobüsleri Birliği
Başkanı İsmail Yüksel, Genel
Sekreter Onur Orhon, Çorum
ULAŞ AŞ Yönetim Kurulu Başkanı
İsmail Hakkı Melendiz ve çok
sayıda kurum temsilcileri katıldı.
Belediye Başkanı Muzaffer Külcü,
Türkiye’nin her alanda büyük
değişim yaşadığını kaydetti.  

Halk otobüslerinin
özelleşmesi ile birlikte
belediyenin 2 adet otobüsü
kaldığını anlatan Başkan Külcü,
yeni yasa ile birlikte bu iki
otobüse engelli asansörü
yaptırıldığını 2013 de ise tüm
halk otobüslerinde engelli
asansörünün bulunacağını dile
getirdi. Engellilere büyük kolaylık
getirecek olan asansörlerin yasal
süreç beklenmeden
yaptırılacağını dile getiren Külcü,
Çorum’daki toplu taşımacılığın
diğer illere de örnek
gösterildiğini söyledi. 

Kurumsallaşma takım

oyunudur

İETT Genel Müdürü Dr.
Hayri Baraçlı, TÖHOB İstişare
toplantısına katılarak, özel halk
otobüslerinin kurumsallaşma
çalışmalarına destek verdi.
Baraçlı, kurumsal kavram
içerisinde yönetim felsefesini
hiçbir zaman unutmamak
gerektiğini vurgulayarak,
yöneticinin bir formasyona sahip
olmasının bu formasyon

içerisinde hareket ederken aynı
zamanda şirketlerinin de
belirlenmiş hedeflere ulaşması
gerektiğini söyledi. Hedefin
kendileri için hatasız yönetim
olduğunu, hatasız yönetimin de
aynı tip hatanın tekrar etmesini
engelleyecek sistemler
kurabilmek olduğuna değinen
Baraçlı, "Yönetim, bir kurumda,
amaçlara varabilmek maksadı ile
kurum kaynaklarının ektin ve
verimli bir şekilde kullanılarak
işlerin görülmesidir" dedi. 

Toplu taşımada

entegrasyon

Tüm Özel Halk Otobüsleri
Birliği Genel Sekreteri Onur
Orhun, otomotiv üretimindeki
artış ile birlikte ulaşım, trafik ve
toplu taşımanın sorunlarının
kent yaşamında önem
kazanmaya başladığını
belirterek, bu gerçeği hisseden
yerel yönetimlerin de toplu
taşıma sorunlarına çözüm
üretmeye yöneldiklerini anlattı.

Her geçen yıl artan trafik
yoğunluğundan toplu taşıma
araçlarının olumsuz
etkilenmemesi için bazı önlemler
alınması gerektiğini söyleyen
Onur Orhon, raylı sistem
yaygınlaşsa da otobüslerin her
zaman tamamlayıcı olacağını
vurguladı. Toplu taşımanın
özendirilmesi, geliştirilmesi ve
yaygınlaştırılması için temel
adımın entegrasyon olduğunu
anlatan Orhon, “Tam
entegrasyondan anlaşılan hat
yapısı, saat ve ücret tarife
bütünlüğünün
gerçekleştirilmesidir” dedi.

Çorum kentiçi ulaşımında

46 otobüs 

Çorum ULAŞ AŞ Yönetim
Kurulu Başkanı İsmail Hakkı
Melendiz, 2007 yılında kurulan
şirketin toplu ulaşımda halka en
ili hizmeti vermeyi amaçladığını
anlattı. 2008 yılında dolmuşların
seferden kaldırılması ile birlikte
31 olan otobüs sayısının 46’ya
çıktığını belirten Melendiz, aynı
yıl tüm otobüslerin yenilenerek
halka daha iyi hizmet verilmeye
başlandığını söyledi. Toplu
ulaşımın daha hızlı ilerlemesi
için manyetik kart ve havuz
sistemini getirdiklerini kaydeden
İsmail Hakkı Melendiz, daha iyi
hizmet için teknolojiden de
yararlandıklarını GPS ile
otobüslerin sürekli izlendiğini ve
hat güzergahlarının kontrol
edildiğini ifade etti.

Toplu taşımada örnek il 

2013’de tüm otobüslere
kamera sistemi taktırarak
yolcuların daha güvenli seyahat
etmesini sağlamak istediklerini
anlatan Melendiz, şoförlere
yönelik eğitim programları
düzenlediklerini ve belediyenin
de katkıları ile Çorum’un toplu
taşımada başka illere örnek
gösterilir duruma gelmesini
sağladıklarını ifade etti.

TÖHOB’un Corum bulusması 
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Mustafa
Yıldırım
TOF Tüm Otobüsçüler Federasyonu
Genel Başkanı

2013 umut ve fırsatlar yılı

2012 yılını bitirdik, yeni bir yıla giriyo-
ruz. Yeni bir yıla girerken umutlarımı-
zı tazelemek istiyoruz. Umut var mı?

Her zaman var. Umudu yaşatmak, yeşert-
mek bizim elimizde. Öncelikle, sektörün
özellikle verimli çalışmanın yolunu bul-
ması lazım. Öte taraftan Hükümetle,
Bakanlıkla ilişkilerimizi iyi tutmamız
lazım. Sektörün ihtiyacı olan düzenleme-
lerin yapılmasını sağlamamız lazım. Son
yapılan bazı düzenlemelerde mutlaka
değişikliğe gidilmesi lazım. Bu sektöre ölü
yatırım yaptırmaya kimsenin hakkı yok.
Bakanlık, şimdilik kararını erteledi. Bu
süre içinde Bakanlığı ikna ederek, sektö-
rün lehine döndürmemiz lazım. Arz talep
dengesi önemli. Hep söylüyoruz; verimli-
lik öncelikli unsur, yoksa kaynakları israf
edersiniz. Bu; bizim değil, ülkenin kayna-
ğı. Bunları doğru yere kaydırmakta yarar
var. Tasarruf yapalım, kapasitelerimizi
doğru kullanalım, verimliliği sağlayalım,
ülke ekonomisine zarar vermeyelim.
Çünkü akaryakıtı ithal ederek kullanıyo-
ruz. Verimsiz kullanımla ülke ekonomisine
büyük zararlar veririz.
İşletme giderlerini gözden geçirelim

Bugüne kadar defalarca yazdık, yeni
yıl mesajı olarak vermekte de yarar görü-
yorum: 2013 yılında işletme giderlerini
gözden geçirelim. Sektörde ciro sorunu
yok, arz- talep dengesizliği ve gider soru-
nu var. Giderlerin kısılması lazım.
Bakanlığı, giderlerin düşürülmesi konusun-
da ikna edip özellikle ücretsiz servislerle,
otogarların kullanılması ve bedelleriyle,
yapımı ve işletmesiyle ilgili düzenlemeleri
yaptırmak lazım. 

Biletteki KDV ve akaryakıttaki ÖTV
oranlarının düşürülmesi veya ÖTV iadesi
gündemimizdeki konular olarak devam
edecek. Akaryakıtla ilgili fazla bir şey bek-
lemiyorum. Biz isteriz, ama olacağını san-
mıyorum. Yine de istemeye devam edece-
ğiz. Turizm otobüsçülüğünde büyük bir
yığılma var.  Bunun mutlaka bir disipline
edilmesi, kurallara bağlanması lazım,
orada büyük bir verimsizlik söz konusu. 
Otobüs yatırımları 

Şüphesiz ki taşıma için taşıma aracı,
yolcu taşımacılığı için de otobüs mutlaka
gereklidir. Tabii ki çok yolcu taşıyabilmek
için otobüs sayısının da çok olması gere-
kir. Ancak otobüs sayısının özmal araçlar-
la mı yoksa sözleşmeli araçlarla mı karşı-
lanacağı hangi hatlarda, hangi sıklıkla
sefer yapılacağı ve bunun için ne kadar
otobüs gerekeceği gibi konular büyük
ölçüde taşımacılara bırakılmalı, Bakanlık
asgari yeterliliklerle ilgilenmelidir. Halbuki
çok sayıda kural bizi otobüs yatırımına
zorluyor. 

Piyasaya giriş zorlaması 
Önce Avrupa’da olmayan büyüklükte

bir özmal zorunluluğu yetki belgesi almak
için şart yapıldı. Zamanla biraz azaltıldı.
Bazı meslektaşlarımız özmal koltuk sayısı-
nın daha da artırılmasını savundular.
Amaçları da firma sayısını azaltmak, sektö-
re girişi zorlaştırmaktı. Serbest ekonomileri
ülkelerinde piyasaya girişin asgari yeterli-
likler ötesinde zorlaştırılması suçtur, müm-
kün değildir. 
Sözleşmeli kısıtlaması  

Yetki belgesi sonrasında sözleşmeli
otobüs sayısı kısıtlanarak özmal yatırımı
getirildi. Öncelerde bir özmala karşı beş
sözleşmeli varken zamanla azaltıldı ve
daha fazla özmal zorunluluğu doğdu.
Serbest piyasada kendi malınla, kendi
paranla iş yapma zorunluluğu yoktur.
Kiralık araç, tesis, fabrikayla hatta başkala-
rının parasıyla, kredisiyle iş yapılır. Bu yan-
lış yetmiyormuş gibi küçük özmala karşılık
büyük taşıtların sözleşmeli çalıştırılmaları
son Yönetmelik değişikliği ile engellendi.
İlla da büyük özmal yatırımı getirildi. 
Hat zorlamaları 

Bir başka zorunluluk hat açabilmek
için özmal koltuk istenmesiydi. Şüphesiz
ki çok hat için çok otobüs gerekir. Bunun
özmal mı, sözleşmeli mi olacağına, kaç
tane olacağına hangi büyüklükte olacağına
bırakın da işletmeci karar versin. Nasıl
olsa düzenlediği her sefere araç koyma
zorunluluğu ve bunun da cezası var. Bütün
bunlar yetmiyormuş gibi hatlar için gere-
ken özmal koltuk sayısı son Yönetmelik
değişikliği ile iyice artırıldı. Yatırım gerekli
hale geldi. 
Tek belgeye kayıt zorlaması 

Özmal veya sözeşmeli olsun, aynı işin
daha çok taşıtla getirilmesini isteyen bir
kural daha var: Taşıtların tek belgeye
kaydı. Bir belgedeki taşıt boş beklerken,
diğer belge mevcut işe taşıt arayabiliyor.
Öyle hergün taşıtın bir belgeden diğerine
de aktarılması kolay değil. Asgari şartların
ötesindeki taşıtlar istenilen belgede kulla-
nılabilmeliydi. Böylece daha az atıl kap-
asite, daha yüksek verim sağlanırdı ama
Bakanlık gerekçesiz biçimde tek belgeye
kayıtta ısrar etti. Tabi yine yatırım arttı.
Umut hep var

2013 yılını hem bir umut yılı hemde
bir fırsat yılı olarak görüyorum.
Düşündüğüm fırsatların içinde de sektörün
başta Almanya olmak üzere Avrupa’ya
açılması geliyor. Bunu gelecek yazımda
konu edineceğim. Yeni yılın bütün meslek-
taşlarımıza, ülkemize insanlığa hayırlı
olmasını diliyorum. Savaşsız, barış ve
huzur dolu, kazasız, bir yıl diliyorum. ■

Büyükşehir Belediyesi,

Temsa Global ile tamamı

klimalı ve engelli binişine

uygun 33 milyon Euro

maliyeti olan 300 yeni

solo Avenue için protokol

imzaladı. Şubat ayından

itibaren teslim edilmeye

başlanacak ve Ağustos’ta

tamamı hizmet verecek

Avenue araçlar ile

ESHOT’ta klimasız otobüs

kalmayacak. İzmir’deki

ortalama otobüs yaşı da

5’e düşecek.

Tarihi Havagazı
Fabrikası’nda 28 Aralık
Cuma günü düzenlenen

törende konuşan Başkan Aziz
Kocaoğlu, 90 dakika içinde tek
bilet uygulaması ile en ucuz
ulaşımın İzmir’de
gerçekleştirildiğini söyledi.
Kocaoğlu, “Biz ‘tek bilet 90
dakika’ dedik. Böyle bir
uygulama hiçbir yerde yok.
Otobüse dar gelirli
vatandaşımız, öğrencimiz, sabit
gelirliler biniyor. O zaman biz
otobüsü bütün dünya
kentlerinde olduğu gibi
sübvanse etmek zorundayız.
Bunu herkes yapıyor. Portekiz’e
gittik, gördük. Orada ulaşıma
devletin ‘yüzde 30-50 arasında’
sübvansesi var. Oran, ulaşımın
çeşidine göre değişiyor. Bizde
böyle bir sübvanse yok. O
zaman bunu Büyükşehir
Belediyesi sübvanse etmek
zorunda. 90 dakika
uygulamasıyla, dar gelirli
vatandaşlarımızın cebine ayda
ortalama 100 TL katkı
koyuyoruz. Bu, asgari ücretin
yüzde 10’undan fazla katkı
sağladığımız anlamına gelir”
dedi.

9 yılda 15 misli büyüme

İzmir’deki körfez ulaşımı
için üretimi devam eden 15
yeni yolcu gemisi ile raylı
sistem yatırımları hakkında da
bilgi veren Kocaoğlu, “Göreve
geldiğimizde raylı sistem 11 km.
idi, şu anda 94 km. 80 km’lik
Aliağa-Menderes hattını
bitirdik, 2.5 km Bornova hattını
Evka 3’e kadar uzattık. Üçyol-
Üçkuyular metro hattının
çalışmaları da sürüyor. İZBAN
projesinde Menderes’ten
Torbalı’ya demiryolunun
uzatılması için çalışmalarımız
sürüyor. Bu hattımızı 112 km.ye

çıkartıyoruz.
Tramvaylarla birlikte İzmir’de
raylı sistem hatlarını 15 misli
arttırarak 158 km.ye çıkacağız.
Bunu 9 yılda gerçekleştirdik”
dedi.

Otobüs filosu 1500

Göreve geldiği günlerde

klimalı
otobüs olmadığını hatırlatan
Kocaoğlu, “Üniversiade 2005
Oyunları için bazı
otobüslerimize klima taktırdık.
Klima ile tanışmamız böyle
oldu. Ardından metroya da
klima geldi. Alçak tabanlı
otobüsümüz yoktu. Şimdi
sayıları arttı. 300 Avenue ile sayı

bin 172 olacak. Sefere çıkan
otobüslerin yüzde 80- 85’i alçak
tabanlı ve klimalı. Elimizde
halen eski otobüsler var.
Bunları zamanla yenileyeceğiz.
Göreve geldiğimizde 1 milyon
100-200 bin yolcu taşıyorduk;
şimdi ise günlük 1,5 milyon
yolcu taşıyoruz. Otobüs
filomuzu da 1500’e çıkarttık.
Filonun yüzde 75’ini yenileriyle
değiştirdik. Avenue ile
İzmir’deki ortalama otobüs yaşı
5’e düşecek” dedi.

Yakıt tüketimi düşük

TEMSA CEO’su Tamer Ünlü
ise 2013 yılında toplam 1.350
otobüs üretimi planladıklarını
ve Avrupa’nın en büyük otobüs
fabrikası olmaya aday
olduklarını söyledi. İzmir için
üretecekleri Avenue modelinin
çok beğenildiğine dikkat çeken
Ünlü, “O kadar beğenildi ve o
kadar sattı ki, şu anda tüm
belediyelere veriyoruz.
Belediyeler ‘sizinkiler daha az
yakıyor’ diyor. Vatandaşlar
otobüs duraklarında sabırla
Avenue’nin gelmesini
beklediklerini söylüyor” dedi. ■

300 solo Avenue ile, ESHOT’un
hizmet verdiği otobüslerin
tamamı klimalı olacak. Protokol
Başkan Aziz Kocaoğlu, TEMSA
GLOBAL CEO’su Tamer Ünlü ve
ESHOT Genel Müdürü Faruk
Alçelik tarafından törenle
imzalandı.

İzmir’e Avenue yakıştı

TEMSA Ceosu Tamer Ünlü, tören bitiminde Başkan

Kocaoğlu’na yeni otobüslerin bir maketini hediye etti. 

Tamer Ünlü, Başkan Aziz
Kocaoğlu ve Faruk Alçelik’e
engelli rampalı Avenue’nun içini
gezdirdi, Kocaoğlu modern
otobüsü ürettikleri için Ünlü’yü
tebrik etti.
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Büyükşehir Belediyesi, toplu ulaşım
hizmetlerine kalite kazandırmaya yönelik
hamlelerini sürdürüyor. Büyükşehir, bir süre

önce gerçekleştirilen ihaleyle satın aldığı 15 yeni
solo otobüsü daha ulaşım filosuna dahil etti.
Otokar marka yeni otobüsler, önümüzdeki
günlerde hizmete başlayacak. 

Büyükşehir Belediyesi’nin ulaşım hizmeti
veren bir tek otobüsü bile bulunmazken, sil
baştan ulaşım filosu kuran Büyükşehir Belediye
Başkanı Ahmet Küçükler, sabırsızlıkla beklenen
ikinci adımı da attı. Büyükşehir’in ulaşım filosuna
15 yeni otobüs daha ekleyen Başkan Küçükler,
“Erzurum halkına verdiğimiz kaliteli ulaşım
hizmeti sözümüzü yerine getiriyoruz” dedi. 
Toplam 37 otobüs 

Başkan Küçükler, 2004 yılında kurumun ulaşım hizmeti
veren bir tek otobüsünün bile bulunmadığını hatırlatarak,
“Bütün otobüsler bizden önceki dönemde hatlarıyla birlikte
satılmış, özelleştirilmişti. Ulaşım hizmetlerinde aktif bir rol
almamız gerektiği düşüncesiyle yeni baştan filo kurmaya

başladık. Erzurum’u körüklü otobüslerle tanıştırmak
suretiyle başlattığımız bu seferberlik, memnuniyet
verici bir boyuta ulaştı. Filomuza geçtiğimiz yıl 13
yeni otobüs almıştık, şimdi de 15 yeni otobüs daha
kazandırdık. Böylece ulaşım filomuzda faal olarak
ulaşım hizmeti veren otobüs sayımız toplamda 37’ye
ulaştı” diye konuştu. 

Yeni satın alınan Otokar marka solo otobüslerle
birlikte Büyükşehir Belediyesi ulaşım filosundaki
solo otobüs sayısının 25’e ulaştığı bilgisini veren
Küçükler, hali hazırda 6 adet olan körüklü otobüsün
dışında V6 diye tabir edilen 6 yolcu otobüsünün
daha hizmet verdiğini kaydetti. Başkan Ahmet

Küçükler, “Erzurum halkına layık olduğu en kaliteli
ulaşım hizmetini verebilmenin mücadelesi içerisindeyiz. Bu
anlamda bir duruş sergiledik ve gereğini de yerine getiriyoruz.
Filomuzdaki araç sayısını artırmaya devam edecek olmakla
birlikte hafif raylı sistem projesi anlamında da önemli bir
mesafe almış bulunuyoruz. Yeni otobüslerimiz kadirşinas
Erzurum halkına ve güzel Erzurum’umuza hayırlı, uğurlu olsun”
şeklinde konuştu. ■

IZULAŞ’a 100 Kent, 30 Doruk marka otobüs
teslim eden Otokar, son olarak Kasım
ayında açılan 80 alçak tabanlı orta boy

otobüs alımı ihalesini de kazandı. İZULAŞ
filosundaki Doruk sayısı 110’a çıkacak. 

İzmir Ulaşım Hizmetleri ve Makine Sanayi
AŞ’ın (İZULAŞ) Kasım ayında açtığı 80 adet
alçak tabanlı orta boy otobüs alımı ihalesini
Otokar kazandı. 18.4 milyon TL’lik 80 adet
Doruk otobüs alımını kapsayan sözleşme 20
Aralık tarihinde imzalandı.

18.4 milyon TL’lik 80 Doruk
otobüs alımını kapsayan
sözleşme 20 Aralık tarihinde
Otokar ve IZULAŞ arasında
imzalandı. İzmir’den
geçtiğimiz yıllarda 30 Doruk
siparişi alan Otokar, son
sözleşmenin de
imzalanmasıyla İzmir’e
toplamda 110 Doruk teslim
etmiş olacak. Otokar 80
Doruk’u Mart, Nisan, Mayıs ve
Haziran aylarında 20'şer adet
olarak teslim edecek. 

Otokar Kamu Satışları

Birim Yöneticisi İhsan Kars, “İzmir’in bu yeni
otobüs ihalesinde İZULAŞ’ın tekrar Otokar’ı
tercih etmesi bizi çok mutlu etti. 2009 yılında
teslim ettiğimiz 10 orta boy DORUK
otobüslerimiz ile İZULAŞ ile tanışmıştık.
Araçlarımızın başarılı bulunmaları nedeniyle
geçtiğimiz yıl 20 Doruk otobüsümüzü daha
İZULAŞ’a teslim etmiştik. Bugün de 80 adet
daha Otokar otobüs için sözleşmeyi
imzalıyoruz. Yeni otobüslerimizin İzmir’e ve
IZULAŞ’a hayırlı olmasını diliyoruz” dedi. ■

OTOKAR’dan İzmir ulaşımına 210 otobüs

İZULAŞ filosuna 80 Doruk 

Ahmet Küçükler

Erzurum ulaşımına 15 Otokar

Bektaşlar Turizm
yetkilisi Enver Bektaş,
filolarını müşteri

beklentileri ve pazarın
talepleri doğrultusunda
güncellediklerini; ihtiyaca
cevap veren yatırımlar
yaparak sezona güçlü ve
kararlı girdiklerini belirtti:

“Bektaşlar olarak çağa ayak
uyduran, yeni ve güçlü
filosu ile hizmete devam
eden cesur firmalar
arasında yer almaktan
mutluyuz. Firmamıza değer
katan bu yeni araçlarımız,
hem yakıt tasarrufu, hem
de konforu itibarıyla
filomuza dinamizm
kazandıracak. Gelecek
yatırımlarımızda da
önceliğimiz MAN ve
Neoplan olacak.”  

MAN Kamyon ve
Otobüs Ticaret AŞ Satış ve
Pazarlama Direktörü Eren
Gündüz ise Bektaşlar
Turizm’in yatırımının
hayırlı olmasını dileyerek,
“Ankara'daki fabrikamızda
üretilen EEV motorlu son
teknoloji otobüslerimiz
yine Ankara merkezli seçkin

bir firmamızın filosuna
girdi. Daha verimli ve
ekonomik olan bu
araçlarımız ayrıca astronik
şanzumanlı olup yüksek
ölçüde yakıt tasarrufu
sağlıyor. Hayırlı uğurlu
olsun, bol kazanç getirsin''
dedi. ■

Bektaşlar Turizm’den yılın son yatırımı 

11 Neoplan Tourliner, 4 Fortuna  11 Neoplan Tourliner, 4 Fortuna  

Ankara MAN tesislerinde
düzenlenen teslimat
törenine Bektaşlar Turizm
yetkilisi Enver Bektaş, MAN
Kamyon ve Otobüs Ticaret
AŞ  Satış ve Pazarlama
Direktörü Eren Gündüz,
Mali İşler Grup Müdürü Nuri
Atalay ve Otobüs Satış
Bölge Yöneticisi Ufuk
Demirer katıldı.

VI.Türkiye Sektörel
Ekonomi Şurası,
Türkiye Odalar ve

Borsalar Birliği (TOBB)
Başkanı M. Rifat
Hisarcıklıoğlu’nun
evsahipliğinde, Başbakan
Yardımcısı Ali Babacan’ın
Başkanlığında, Gümrük ve
Ticaret Bakanı Hayati Yazıcı,
Bilim, Sanayi ve Teknoloji
Bakanı Nihat Ergün, TOBB
Yönetim Kurulu Üyeleri,
TOBB Türkiye Sektör
Meclislerinin başkan, başkan
yardımcıları ve üyeleri ile
kamu kurum ve
kuruluşlarının üst düzey
temsilcilerinin katılımıyla,
TOBB İkiz Kuleler’de
gerçekleştirildi.

Şuranın açılışında
konuşan TOBB Başkanı Rifat
Hisarcıklıoğlu, Batıdaki
ülkeler ekonomik krizlerle
boğuşurken, güneyde ve
doğudaki ülkelerde siyasi
krizler yaşandığını
vurgulayarak, herkesin kendi
sorunlarına odaklandığı bu
süreci iyi değerlendirmek
gerektiğini söyledi.

Hisarcıklıoğlu: “60
sektörü kapsayan, sorunlar ve
çözüm önerileri raporumuz,
Türkiye’de başka örneği

bulunmayan bir çalışma.
Atlantik ile Pasifik arasındaki
iş dünyasının oluşturduğu
her uluslararası kurumun
yönetiminde yer alan biri
olarak, şunu rahatlıkla iddia
edebilirim ki, bu çalışmanın
dünyada benzeri yok. Sadece
sorunları dile getirmekle
kalmadık, çözüm
önerilerimizi paylaştık ve ilgili
kurumları belirledik. Bu
toplantının ardından, her bir
kamu kurumu bazında ayrıca
derlenmiş olan 60 sektörün
sorunları ve önerileri, bu
kurumlara ayrı ayrı
gönderilecek. Bu benzersiz
çalışmada emeği geçen sektör
meclislerimizin kıymetli
başkanlarını ve meclis
üyelerimizi yürekten tebrik
ediyorum.

Başbakan Yardımcısı

Babacan

Başbakan Yardımcısı Ali
Babacan, son iki yıllık dönem
değerlendirildiğinde, 2 yıl
önce dile getirilen sorunların
pek çoğunun üzerinde
çalışıldığının ve çözümler
üretildiğinin görüleceğini
söyledi. Hükümet olarak özel
sektörün sorunlarına büyük
bir önemle eğildiklerini

kaydeden Babacan, aksi
halde, gerçeklerden kopan,
piyasasının, ticaretin,
sanayinin çarklarından uzak
duran bir hükümet
anlayışının başarılı
olamayacağını bildiklerini
ifade etti. 

Gümrük ve Ticaret

Bakanı Yazıcı

Gümrük ve Ticaret Bakanı
Hayati Yazıcı da, 2023 yılı
hedeflerine ulaşmak için
herkesin üzerine düşeni
büyük bir eforla
gerçekleştirmeye çalıştığını
ifade ederek, dünyada olup
bitenleri ekonomi yönetimi
olarak çok yakından
izlediklerini söyledi.
Dünyada 4 riskten söz
edildiğinin altını çizen Yazıcı,
bunlardan birinin Avrupa'daki
ekonomik krizin derinleşme
riski, ikincisinin ABD'de mali
olarak çıkmış ve sonuçları
gözüken rahatsızlığın
derinleşme riski,
üçüncüsünün Çin ve
çevresinde iniş trendinin
hızlanması, dördüncüsünün
de Orta Doğu'da yaşanan
sorunlar olduğunu belirtti. ■

Sektör meclisleri, 
sorunlarını ve çözüm 
önerilerini hükümetle 
paylaştı

Karayolu taşımacılık ve motorlu

araç (trafik) mali sorumluluk

sigortalarının kişi başı sağlık ile

sakatlanma ve ölüm teminatları

250 bin TL oldu. 

2013 yılında geçerli olacak zorunlu
sigorta teminatlarına ilişkin
düzenlemeler Resmi Gazete’de

yayımlanarak yürürlüğe girdi. Yeni
durumu sigorta türlerine göre özetleyerek
sunuyoruz.

Trafik sigortası

2011’de 200 bin, 2012’de 225 bin TL
olan kişi başı sağlık gideriyle sakatlanma
ve ölüm giderleri 250 bin TL’ye
yükseltildi. Kaza başına limit otomobil ve
dolmuşlarda 5 yolcunun tüm teminatını
karşılamak üzere 1 milyon 250 bin TL; 9-
15 koltuklu minibüslerde (kamyon,
kamyonet, çekici dahil) 10 kişinin tüm
teminatlarını karşılamak üzere 2 milyon
500 bin TL; 16-30 kişilik otobüslerde 16
kişinin tüm teminatını karşılamak üzere 4
milyon; 31 ve üstü koltuklu otobüslerde
31 kişinin tüm teminatını karşılamak
üzere 7 milyon 750 bin TL oldu. Bu
sigortada ayrıca araç başına 25 bin ve
kaza başına 50 bin TL maddi teminat
bulunuyor. 

Taşımacılık sigortası

Kişi başı teminatlar trafik

sigortasındaki değişimi izleyerek aynı
rakamlara ulaştı. Kaza başınaysa
otomobil ve taksilerde 1 milyon 750 bin
TL (7 kişilik); minibüslerde 3 milyon 500
bin TL (14 kişilik); 15-29 koltuklu
otobüslerde 7 milyon 250 bin TL (29
kişilik); 30 ve üstü koltuklu otobüslerde 12
milyon 500 bin TL (50 kişilik) olmak üzere
daha yüksek teminatlar bulunuyor.
Koltuk sayılarında sürücü hariç durumda;
bu sigortada maddi teminat bulunmuyor.

Koltuk ferdi kaza sigortası

Araç veya kaza başına limitin
bulunmadığı bu sigortada kişi başına
sağlık gideriyle sakatlanma ve ölüm gideri
teminatları 175 bin TL olmuştur. Sürücü
ve yardımcılarına ait koltuklar da hesaba
ve teminata dahildir.

Önemli noktalar

1. Kazaya karışma halinde yolcular
675 bin TL toplam sigorta güvencesine
sahip. Sadece trafik sigortasında kazaya
karışan sayısının çok olması halinde
yolcu başına buradan alınacak pay
azalabileceği için toplam teminat bunun
biraz altına düşebilir.

2. Bu zorunlu sigortalardan trafik ve
taşımacılık sigortaları mali sorumluluk
sigortası türünde olduklarından bu iki
sigortadan alınabilecek toplam 500 bin
TL’yi bulan teminat, taşımacının olası
tazminat ödemelerinden düşülecek.
Diğer bir deyişle taşımacı bunun

sonrasındaki tazminatları, varsa ihtiyari
mali sorumluluk sigortalarından yoksa
kendi imkanlarından karşılayacaktır.

3. Koltuk ferdi kaza sigortasından
alınacak teminatlar olası tazminat
sigortalarından düşülmeyecektir. 

4. Yolcular karıştıkları kazalarda
kimin sorumlu olduğuna bakılmaksızın
belirtilen tüm teminatlardan
faydalanabileceklerdir. 

5. Sürücü koltuğu trafik sigortasında
ve koltuk ferdi kaza sigortasında teminat
kapsamındayken taşımacılık sigortasında
sayıya dahil görünmemektedir. 

6. Önceden yapılmış sigortalar da bir
zeyilname yaptırılmaksızın teminat
artışlarından yararlanabileceklerdir. 

Tehlikeli madde işleri

Tayıma ve dağıtım dahiltehlikeli
madde ve tehlikeli atıklarla ilgili zorunlu
sigortalar da değişti. burada da kişi başına
teminat 250 bin TL oldu. Taşıma ve
dağıtımda karayolu ile demiryolu için 5
milyon, denizyolu ile havayolu ve boru
hatları için 7.5 milyon TL kaza başına
teminat var. Depolama,
toptan/perakende satış, kullanım, geri
kazanım gibi durumlarda madde cinsi ve
firma büyüklüğüne göre kaza başına
teminatlar bulunuyor. Tüp gaz işinde de
kişi başına 250 bin ve kaza başına 1
milyon 250 bin TL teminat var. Bunda
ayrıca 50 bin TL maddi teminat
bulunuyor. ■

Zorunlu sigorta teminatlarını değiştiren mevzuat yayımlandı

Sigorta teminatları arttı

Yolcu taşımacılığı

alanında 50 yılı

aşkın süredir

“kaliteli hizmet”

sloganı ile hizmet

veren Bektaşlar

Turizm, filosunu

güçlendirmeye

devam ediyor. 

60 sektör meclisi 25

Aralık salı günü

düzenlenen şurada

yaşadıkları sorunları,

çözüm önerileriyle

birlikte Hükümete

ilettiler.

Hayati

Yazıcı

Ali

Babacan

Rifat

Hisarcıklıoğlu
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Gazetemizin manşetinde de yer
aldığı üzere karayolu, denizyolu
ve havayolu taşımacılığı ile ilgili

sektör meclisleri, kendi alanlarındaki
sorunları belirleyip TOBB üzerinden doğ-
rudan hükümete sundular. Demiryolu
henüz devlet tekelinde olduğu için sivil
toplum gücü zayıf. 

Havayolu ve denizyolu; yük ve yolcu
taşıma ayrımı olmaksızın tek mecliste top-
lanıyor. Karayolu ise uzun uğraşmalar
sonucu yük ve yolcu diye ikiye bölündü
ve böyle konu edildi. Bu arada karayolu-
nun önemine bağlı olarak bununla ilgili
otomotiv meclislerinin (sanayi, ticaret,
yan sanayi) de bilinmesinde fayda görüp
onları da ayrı ayrı konu ettik.  

Ulaştırma Meclisi 
Karayolu yük ve eşya taşımacılığına

ilişkin doğrudan taşımacılık yanı sıra tüm
lojistik faaliyetlerini de kapsaması çok
önemli. Tabii lojistik karayolu ile sınırlı
değil. Diğer modlar da lojistiğin içinde
ama ayrı bir lojistik meclisi yok.  Böyle
olunca iş karayolu yük taşımacılarına
kalıyor. Zaten adı da öne göre. 

Ulaştırma Meclisi daha çok uluslar-
arası taşımaya odaklı. Yurtiçi taşımalarla
ilgili özel sorunlar rapora yansıtılmamış.
Ulaştırma Meclisinin istekleri arasında
parasal destek yada kaynak anlamı taşı-
yanlar değil, yapısal iyileştirmenin yer
alması da çok önemli. 

Havayolu Meclisi 

Zaten dört sorun ve öneri yer alıyor.
Başkaları beş sorun hakkını, üstelikte bir
sorunun içine dört-beş tanesini sıkıştırarak
kullanırken, havayolcuların işleri iyi olma-
lı ki; net dört sorun ile yetinmişler. Birisi
bilet KDV’nin indirilmesi. Diğeri yakıtın
daha ucuzlatılması hatta bunun ötesinde
destekleme primi isteği. Bir başkası da
BOY (bakım, onarım, yenileme) faaliyeti-
nin ihracat sayılıp teşviki. Sadece bir tane
para ve teşvikle ilgili olmayan hızlandır-
ma önerisi var. Özellikle de otobüsçüler,
ÖTV’siz düşük maliyetli yakıt kullanımla-
rından şikayetle rekabet edemediklerini
belirtirken, onların rafineriden alınan ver-
gisiz yakıtında ucuzlatılmasını istemeleri
hayli tartışma yaratacak gibi.

Yolcu Taşımacılığı Meclisi

Bilet KDV’sinin düşürülmesi zaten
bilinen iyi bir istek. Genelde vergiden
özellikle de KDV’den şikayet etmeyen
yok gibi. Akaryakıtta yüzde 50 ÖTV
iadesi dışında ÖTV oranının düşürül-
mesi önerisi var ki, bu genel olarak mı
yoksa yolcu taşımacılarına özel olarak
mı isteniyor belli değil.  Tabi ki yüksek
vergili akaryakıt herkesin sorunu ama
bu iş bu haliyle otobüsçülerin işi değil.
Otobüsçülere özel düşük ÖTV isteni-
yorsa nasıl uygulanacak? Zaten bu ola-
madığı için ÖTV iadesi istenmedi mi? 

Zamanı gelince daha geniş yazaca-
ğım ama manevi tazminatın zorunlu
sigorta poliçesine girmesi bedava olma-
yacak. Öyleyse niye zorunluluk isteni-
yor? İhtiyari olması da çözüm değil mi?
Zorunluda olsa, bedava mı sanılıyor!
Eskiden ki gibi kimsenin (Bakanın,
Başbakanın bile) bunun primini alma-
yın deme gücü yok.  Zaten serbest
piyasa.  Hem ‘teminatlar artsın’ demek,
hem de primlerden şikayet etmek ola-
maz. 

Bunlar dışında yolcu taşımacıları iki
tane anlaşılmaz, yanlış sorun ve çözüm
peşinde. Öncelikle tekrar ettiğim şu bil-
giyi bir okusunlar. 

Yetki kimde? 

Belediye içi veya dışı olması hiç
önemli değil, tüm yük ve eşya taşımala-
rı UDH Bakanlığı’nın yetkisinde.
Yolcuya gelince…Büyükşehir olsun
veya olmasın belediye sınırları dışına
taşan; iliçi, iller arası, uluslararası,
yolcu taşımaları tamamen UDH
Bakanlığı’nın yetkisindedir.  Belediye
sınırları içindeki bazı yolcu taşımaların-
da tam net olmayan bir yetki durumu
vardı. Karayolları Trafik Kanunu’nun ek
2’inci maddesine  geçtiğimiz yıl içinde
yapılan, korsan taşımayı önleme  amaç-
lı bir ekleme ile bu belirsizlik giderildi.
Büyükşehir veya diğer bir belediyenin
sınırları içindeki tüm yolcu taşımaları-
nın izin yetkisi artık kesin olarak bele-
diyelere verildi. Yani belediye sınırları
içindeki yolcu taşımaları için belediye-
den izin şart. Bunlar; Bakanlığın
B1,B2,B3,D1,D2,D3,D4 ve A1,A2 bel-
geleri ile yapılamaz. Bu kadar net. 

Çelişki iddiası yanlış

Yolcu taşıma sektör meclisi Bakanlık
belgeleri ile şehiriçi taşıma yapılamaması-
nı, Karayolu Taşıma Kanunu ile İl Trafik
Komisyonu veya UKOME kararları çelişkisi
olarak görüp çözüm istemiş. Hiçbir çelişki
yok.  Her şey apaçık net. Belediye alanın-
daki yetki belediyede.  Geçen yıl daha 7
ay önce Korsan Kanunu diye düzenleme
yapılırken  neredeydiniz? Diyorsanız ki,
Bakanlık’tan alınan belgeler ile belediye
alanında taşıma yapılsın; kanun değişikliği
ile belediye alanındaki taşımaların da
Bakanlığa devri gerekir. Mümkün görüyor
musunuz? 

Tahditli plaka çözümü de yanlış

Yolcu taşıma sektör meclisinin bir
önerisinde laf biraz dolandırılmış ise de
‘tahditli plakalı servisler yetmediğinde tah-
ditli plakalı olmayan taşıtlar da kullanıla-
bilsin’ deniyor.   Bu kimden isteniyor;
UDH Bakanlığı’ndan.  Tahditli plakalar ya
da plaka tahdidi belediyelerin işi ve bele-
diye alanında geçerli. UHD Bakanlığı yetki
alanında -D4 ve A’larla ilgili özel sınırla-
malar dışında-plaka, taşıt, taşımacı kısıtla-
ması yok. Bazıları rant için istese de veril-
miyor. Belediye alanındaki yetki de tümüy-
le belediye de. Öyleyse tahditli plaka yet-
mediğinde tahditsizlerin de kullanımına
kim izin verecek? Kapısı çalınan UHD
Bakanlığı mevcut yetkileri ile veremez.
Belediye ise hiç vermez. Belediye tahditli
plakaların yetersizliğini görüp kabul etse,
zaten plaka sayısını artırır  ve satardı.
Bunun ötesinde belediye tahditsiz plaka
kullanımına izin verecek olsaydı, zaten
tahdit koymaz veya mevcut tahdidi kaldı-
rırdı.  Bir kısmı tahditli plakalı, bir kısmı
tahditsiz plakalı olan araçların aynı işi yap-
ması garip olmaz mı?  Tahditli plakaya
para verenler bunu kabul eder mi? 

Olmayacak şeyleri çözüm diye sun-
mayın, tahditli plakalar ihtiyaca yetmiyorsa
ikna edin belediyeyi sayıyı artırsın. Daha
da gücünüz varsa tahditli plakayı yani
plaka tahdidini kaldırtın olsun bitsin. 

Siz UHD Bakanı olsaydınız, bu istek-
ler karşısında ne yapardınız? Çözüm bula-
bilir miydiniz? Yoksa çaresiz mi kalırdınız? 

İfade edilen sorunların ve çözüm öne-
rilerinin kalitesi yükseltilmeli.

Yeni yılınız kutlu olsun. ■
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Yeni yılınızı
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kutlarız

Yolcu Taşımacılığı Meclisi
Sorun 1: Karayolu yolcu taşımacılığı yapan araçlar-

da kullanılan akaryakıttan alınan yüksek ÖTV oranı 
Açıklama: Karayolu yolcu taşımacılığında en

büyük gider kalemi olan akaryakıttan alınan ÖTV oranı-
nın yüksek olması sağlıklı hizmet verilmesine engel
olmakta, rekabet gücünü azaltmaktadır. 

Çözüm önerisi: Akaryakıtta uygulanan ÖTV oranı-
nın indirilmesi ya da yüzde 50’sinin iade edilmesi konu-
sunda çalışmalar yapılmalıdır.

İlgili kurumlar: Maliye Bakanlığı 
Sorun 2: Karayolu yolcu taşımacılığı biletlerindeki

yüksek KDV oranı
Açıklama: Karayolu yolcu taşımacılığı turizm sek-

törünün bir parçası olmasına rağmen turizm sektörün-
den bağımsız değerlendirilmektedir. Tatil yapacak bir
kişi konaklama ve yemek için yüzde 8 KDV öderken,
tatil yapmak için almış olduğu otobüs yolculuğu hizme-
tine yüzde 18 KDV ödemektedir. 

Çözüm önerisi: Karayolu yolcu taşımacılığında kul-
lanılan biletlere uygulanan yüzde 18 KDV oranının
yüzde 8’e düşürülmesi gerekmektedir.

İlgili kurumlar: Maliye Bakanlığı 
Sorun 3: Karayolu yolcu taşımacılığı yapan otobüs-

lerin karıştıkları ölümlü kazalarda karşı karşıya kaldığı
manevi tazminat davaları

Açıklama: Karayolu yolcu taşımacılığı yapan
kurumsal ve bireysel otobüs işletmecileri ölümlü kaza-
lara karıştıklarında manevi tazminatlar nedeni ile büyük
ekonomik kayıplar yaşamakta ve firmalar uzun süren
davalar nedeni ile iflas tehlikesi ile karşı karşıya kal-
maktadır.

Çözüm önerisi: Manevi tazminatların teminatı
sigorta poliçesine eklenmeli ve taşımacılık sigorta poli-

çesi “taşımacılık maddi ve manevi tazminat sigortası”
haline getirilmelidir.

İlgili kurumlar: UDH Bakanlığı, Hazine
Müsteşarlığı

Sorun 4: İstanbul dışındaki tüm illerde servis araç-
larında yapılan plaka tahdidi uygulamasından kaynaklı
sorunlar 

Açıklama: İstanbul ili dışında servis taşımacılığı
yapmak ya o ilde çalışan plaka sahipleri ile ya da yine o
ilde kayıtlı plakalı araçları satın alarak mümkün olabil-
mektedir. Satılık plaka olmaması halinde bu illerde iş
alan taşımacı firmalar araç alma güçleri olsa bile plaka
alamayacakları için ciddi sorunlar yaşamaktadır. Plaka
tahdidi olan illerde taşıma ihalesi alan firmalar, öncelik-
le o ildeki plaka sahibi bireysel taşımacılarla bu hizmeti
yapma gayreti içinde olmakla birlikte, bireysel taşımacı
için yapılmış tahdit, firma için tehdide dönüşmektedir. 

Çözüm önerisi: Plaka tahdidi olan illerde taşıma
ihalesi alan firmaların araç bulamadıkları durumlarda
kendilerine tahsis edilecek bir belge ile kendi firması
üzerine kayıtlı özmal araçları ile plaka tahdidi uygula-
masına maruz kalmaksızın üstlendiği taahhüdü gerçek-
leştirmesine imkan verecek düzenleme yapılmalıdır. 

İlgili Kurumlar: UDH Bakanlığı 
Sorun 5: Büyükşehir Belediyeleri UKOME ve İl

Trafik Komisyonlarının 4925 sayılı Karayolu Taşıma
Kanunu ile çelişen kararlar alması 

Açıklama: İstanbul Büyükşehir Belediyeleri
UKOME aldığı karar çerçevesinde, B2 ve D2 yetki bel-
geli araçlar ve taşıt kartı istenmesi uygulaması kaldırıla-
rak “Turizm ve Servis Aracı Güzergah Kullanım İzin
Belgesi” verilmesine izin verilmiştir. Söz konusu karar,
4925 sayılı Karayolu Taşıma Kanunu ile çelişmekte ve
turizm taşımacıları aleyhine bir durum ortaya çıkarmak-
tadır.

TALEPLER HÜKÜMETTE

Türkiye Otomotiv

Sanayi Meclisi

Sorun 1: Yeni yatı-
rımlarda destek unsurları-
nın yeniden düzenlenmesi

Sorun 2: Ar-Ge altya-
pısının yetersiz oluşu 

Sorun 3: Vergi mev-
zuatının otomotiv sektö-
rüne göre uyumlaştırılma-
mış olması

Sorun 4: Lojistik alt-
yapısının yetersiz olması 

Sorun 5: AB’nin
üçüncü ülkeler ile imzala-
dığı Serbest Ticaret
Anlaşmaları (STA) kay-
naklı sorunlar.

Türkiye Otomotiv Ticaret

Meclisi

Sorun 1: Otomotiv Sanayi
Strateji Belgesi’nde yer alan konula-
rın yeterince hızlı hayata geçirilme-
mesi

Sorun 2: Yaşlı araçların parkının
gençleştirilmesi ihtiyacı

Sorun 3: Yurt içi eşya taşımacı-
lığında kullanılan K-1 ve K-2 belge-
leriyle ilgili 3,5 tonun altındaki hafif
ticari araçların operasyonel kiralana-
maması 

Sorun 4: “Pert” olarak tabir edi-
len araçlarla ilgili sigorta mevzuatı 

Sorun 5: Sektörle ilgili eğitim
kurumlarının yeterli olmaması.

Türkiye Otomotiv Yan

Sanayi Meclisi 

Sorun 1: Ar-Ge faaliyetleri-
nin, kümeleşme alanları ve KOBİ
firmaları gözetilerek artırılması
ve yaygınlaştırılması ihtiyacı 

Sorun 2: Yatırımlar ve ihraç
edilen ürünler için, iç pazardan
temin edilen ürünlerin yarattığı
KDV yükü

Sorun 3: Türk otomotiv yan
sanayi potansiyelinin AB ülkele-
rinde etkin olamaması

Sorun 4: Organize Sanayi
Bölgelerinde yatırımların hızlan-
dırılması, OSB’lerin altyapı ve
eğitim yatırımları üzerindeki
KDV yükü. ■

Ulaştırma ve Lojistik Meclisi
Sorun 1: Uluslararası karayolu taşımacılığında; 
• İstihdam edilen şoförlerin kıdem tazminatının

hesaplanmasında yurtdışı harcırahların ücrete dahil
edilmesi,

• Gümrüklerde ve sınır kapılarında bekleme süre-
lerinin uzun olması.

Çözüm önerisi: • Kanuna ve Yargıtay Hukuk
Genel Kurulu kararlarına aykırı olarak iş mahkemele-
rince verilen aleyhte ve sektörü maddi olarak sars-
makla kalmayıp, iş barışının da bozulmasına yol açan
kararların engellenmesi amacıyla açık bir kanuni
düzenleme yapılmalı, Erenköy ve Halkalı gümrükleri
İstanbul dışına çıkarılmalı,

• Başta Kapıkule Gümrük Kapısı olmak üzere
gümrük kapılarında personel ve/veya ekipman sağla-
narak işlem kapasitesi arttırılmalı ve tüm önemli
gümrük çıkış noktaları 7/24 çalışabilir hale getirilme-
li,

• Araçların gümrük idaresine gitmeden elektronik
ortamda işlemlerini tamamlayarak zaman ve maliyet
tasarrufu sağlayacak “yetkilendirilmiş yükümlü uygu-
laması”nın yürürlüğe girmesi sağlanmalıdır.

İlgili Kurumlar: Gümrük ve Ticaret Bakanlığı,
Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı, Adalet
Bakanlığı

Sorun 2: UDH Bakanlığı’nın hazırladığı ve
Bakanlar Kurulu’na sevk ettiği Türkiye Demiryolu
Ulaştırmasının Serbestleştirilmesi Hakkında Kanun
Tasarısı Taslağı’nın henüz yasalaşmamış olması

Çözüm Önerisi: Halen Bakanlar Kurulu’nda
bulunan Türkiye Demiryolu Ulaştırmasının
Serbestleştirilmesi Hakkında Kanun Tasarısı Taslağı
bir an önce yasalaştırılmalıdır.

İlgili Kurumlar: UDH Bakanlığı, TCDD
Sorun 3: Posta Kanunu Taslağı’nın henüz yürür-

lüğe konulmamış olması ve bu Taslak’taki bazı mad-
delerin özel sektör ile anlaşılan metin dışında düzen-
lenmiş olması 

Çözüm Önerisi (özet): Posta tekeli kademeli ola-
rak kaldırılmalı, özel sektöre evrensel posta hizmeti
sağlama yetkisi verilmeli, hizmet sağlayıcılara getiril-
mesi düşünülen özel kesintilerin kaldırılması, idari
cezalandırmada iyileştirme yapılması ve posta sektö-
rünü düzenleyecek kurulda özel sektör karara dahil
olacak şekilde yer almalıdır.

İlgili Kurumlar: UDH Bakanlığı 
Sorun 4: Özet beyanı taşıma işleri organizatörleri

tarafından verilen ithalat konteynerlerin içindeki mal-
ların konşimentolarda belirtilen alıcıları tarafından
alınmaması halinde, bu konteynerlerin özet beyanı
veren taşıyıcılar ve taşıma işleri organizatörleri tara-
fından Tasfiye Hizmetleri Genel Müdürlüğüne (Tas-
İş) boşaltılabilmesi.

Çözüm önerisi: Tasfiye Yönetmeliği’nin 4. mad-
desine ve ilgili diğer mevzuat maddelerine, taşıyıcı ve
taşıma işleri organizatörlerinin de, belirtilen durumda-
ki eşyaların tasfiye sürecine tabi tutulması ve bu eşya-
ların bulunduğu konteynerlerden gecikmeksizin Tas-
İş ambarlarına boşaltılması için ilgili gümrük idarele-
rine dilekçe verebilmesi yönünde düzenleme yapılma-
lıdır. 

İlgili kurumlar: Gümrük ve Ticaret Bakanlığı 
Sorun 5: Lojistik Köyler için gerekli mevzuat alt-

yapısının oluşturulmamış olması. 
Çözüm önerisi: Lojistik Köyler için gerekli

kanun çalışması bir an önce yapılmalı ve mevzuat alt-
yapısı oluşturulmalıdır.

İlgili Kurumlar: Bilim Sanayi ve Teknoloji
Bakanlığı, UDH Bakanlığı, Çevre ve Şehircilik
Bakanlığı, Ekonomi Bakanlığı, Gümrük ve Ticaret
Bakanlığı 

Türkiye Sivil Havacılık Meclisi 
Sorun 1: İç hat uçak yolculuğunda yüzde 18

KDV alınması 
Çözüm önerisi: Uçak yolculuğu lüks tüketim

olmaktan çıkartılarak temel ihtiyaç statüsüne
alınmalı ve uçak biletlerindeki KDV oranı yüzde 8’e
indirilmelidir. 

Sorun 2: Maliyet artışı (yakıt fiyatları, imtiyaz
bedeli, yakıt rafine payı)

Çözüm önerisi: • Hem sivil havacılık sektörünü
hem de ülke turizmini teşvik etmek amacıyla, dış hat
uçuşlarında yerli firmaların kullandıkları yakıtın
devlet tarafından sübvanse edilmeli,

• Rafine yakıt piyasasında etkin rekabet

sağlanarak, fiyatların düşürülmesi için gerekli tedbir
alınmalı,

• Havalimanlarında yolcu servis ücretleri, yaz ve
kış sezonunda ayrı ayrı tespit edilmeli,

• Yakıt imtiyaz bedelleri yeniden düzenlenmeli,
• Turizm faaliyetlerinin desteklendiği birçok

ülkede uyguladığı gibi, gelen turist başına
destekleme primi ödenmelidir.

Sorun 3: Uçak yedek parça ve işletme
malzemelerinin sivil havacılığın ihtiyaçlarını
karşılayacak süratte devreye alınmaması. 

Sorun 4: Ulusal mevzuatta, hava aracı-bakım-
onarım-yenileme (BOY) hizmetlerinin “üretim”,
üretenlerin “üretici” ve getirilen dövizin de “ihracat
“ olarak sayılmaması.

Türkiye Denizcilik Meclisi
Sorun 1: Kıyı yapılarında karşılaşılan sorunlar
Çözüm Önerisi: Uygulamadaki sorunların gide-

rilmesini teminen; kıyı yapılarının kullanma izni, irti-
fak hakkı bedeli, kiralanması, yer teslimi, dağıtımı ve
bağlama yerleri vb. işlemler tamamen UHD
Bakanlığı’na devredilmelidir. 

Sorun 2: Gemi inşa sektörünün finansman soru-
nunu çözücü iyileştirmeler yapılması.

Sorun 3: Denizyolu taşımacılığında karşılaşılan
sorunları giderici iyileştirmeler yapılması. 

Sorun 4: Eximbank’ın taşımacılıkta ve gemi

inşaatındaki etkinliğinin yetersizliğinin giderilmesi.
Sorun 5: • Gemi inşa sanayinde alt işverenlik

uygulamalarında mevzuattan kaynaklı yaşanan sorun-
lar 

• Yabancı bayraklı gemilere verilen tamir
bakım/onarım hizmetlerinde kullanılan malzemelerin
ve yenileme/dönüşümü yapılan yabancı bayraklı
gemilerin ihracat sayılması 

• Kılavuz ve römorkörcülük hizmetleri teşkilatla-
rına verilecek izinler hakkında yönetmelik taslağına
ilişkin sorunlar 

• Türk Uluslararası Gemi Siciline (TUGS) kayıtlı
gemilerin ihracının(satışının) istisna edilmemesi.

UDH, Maliye, Ekonomi, Gümrük ve Ticaret, Çalışma ve Sosyal Güvenlik, Adalet,

Bilim ve Sanayi, Çevre ve Şehircilik, Kalkınma, AB, İçişleri, Milli Eğitim, Kültür ve

Turizm gibi bakanlıklarla çeşitli devlet kurumları çözüm makamları görülüyor. 
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Bayrağı Perihan İnci devraldı

İnci Holding’de Başkanlık değişimi

Demirpolat Grubuna 10 MAN TGS

DHMİ’ye havaalanlarında buz çözücü
olarak görev yapmak üzere 23 adet üst
yapılı Iveco Trakker teslim edildi.

Araçların teslimi öncesi Iveco ve üst yapı
firması Giletta eğitim bölümleri tarafından
kullanıcılara Ankara Esenboğa havalimanında
teorik ve pratik eğitim verildi. Iveco Genel
Müdür Yardımcısı Tansu Giz kış şartlarının

erken ve yoğun bir şekilde başladığı bu yıl
araçları zamanında teslim ediyor olmaktan
büyük memnuniyet duyduklarını ifade etti.
Giletta yöneticisi Marco Scardina ise bu
araçların kar küreme ve aynı zamanda likit buz
çözücü serpme misyonlu olduğunu ve tek
geçişte 30 metre genişliğinde bir alanda etkili
olduklarını ifade etti. ■

Iveco Trakker’lar görev başında 

Türkiye’nin 10 yıldır üst üste pazar lideri olan Ford
Otosan’ın Eskişehir İnönü tesislerinde ürettiği Ford
Cargo’lar, İzmir Aliağa’da faaliyet gösteren Adalıyağ
İnşaat’ın da ilk tercihi oldu. Ford Otosan Ege Bölgesi
Kamyon Bölge Müdürü Mete İnceer ve Otokoç İzmir Satış
Temsilcisi Koray Kapçı, 10 adet 4136D Ford Cargo’yu
Adalıyağ İnşaat ortaklarından Kerim Adalı ve Murat
Öztürk’e törenle teslim etti.   

Kerim Adalı, Cargo’ları üstün özelliklerinin yanı sıra
yaygın servis ağı sebebiyle tercih ettiklerini belirterek,
“Bölgemizdeki şirketler tarafından en çok tercih edilen ve
giderek sayısı artan model Ford Cargo 4136D çift çeker
araçlardır. Biz de işlerimizde kullanmak için aynı modeli
satın aldık. Motorun sessiz çalışması, kabinin klimalı ve
konforlu olmasının dışında zor şartlarda çalışmasına
rağmen 4146D’nin çift çeker performansından etkilendik.
Bundan sonraki projelerimizde de Ford Cargo modelleri
almaya devam edeceğiz” dedi. ■

İzmirli Adalıyağ İnşaat da

Ford Cargo’yu tercih etti

Otomotiv, üretim, satış-
pazarlama, sigorta,
lojistik ve atık

yönetimi alanında 15 şirketi,
2000’i aşan çalışanıyla
Türkiye’nin öncü
gruplarından İnci Holding’te
yönetim kurulu başkanlığı
görevini, 21 Aralık 2012
tarihinde İzmir Tepekule

Kongre Merkezi’nde
düzenlenen “Cevdet İnci’yi
Anma ve Yeni Yıla Merhaba”
gecesinde üç yıldır İnci
Holding Yönetim Kurulu
Başkanlığını başarıyla
yürüten Meral İnci Zaim
bayrağı ikinci kuşağın son
temsilcisi Perihan İnci‘ye
devretti. ■

Perihan İnci Meral İnci Zaim

Türkiye’nin lojistik ihtiyaçlarına yönelik ürünler
geliştiren Serin, yeni ürünü kuru yük treylerini
müşterisinin beğenisine sundu. Yeni kuru yük treyler

2.480 mm iç net genişliğine ve 26 metreküplük hacme
sahip. Yeni ürünün en önemli özelliği kuru yüklerde yüzde
100 sızdırmazlık sağlaması. Serin mühendislerinin
imzasını taşıyan Serin kuru yük treylerinin kapakları; yükü
sızdırmayacak özel bir dizayna sahip. Kapak ve profiller
darbelere dayanıklı olmasının yanı sıra hafifliğiyle de
kullanıcısına avantaj sağlıyor. Aracın yan kapaklarında çift
kolla kumanda edilebilen dörtlü kilit sistemine sahip kapak
kilidi bulunuyor. Alt taban ise ağır yüklere göre dayanıklı
taban zeminine sahip. Yük ve sürüş emniyeti
standartlarına sahip Serin kuru yük, yurtiçi lojistikte
kullanılan treylerlerin standartlarını da yukarı çekiyor.

Serin Yönetim Kurulu Üyesi Recep Serin, yurtiçinde
çalışan nakliyecilerin uzun süredir böyle bir ürün talep
ettiğini dile getirerek “Eski tip treylerde yüklenen mallarda
önemli kayıplar oluyordu. Yeni ürünle bunların önüne
geçtik. Yeni ürünle ne kadar yüklerseniz o kadar
boşaltacaksınız. Bu hem üreticiye, hem taşıyana hem de
ülke ekonomisine önemli bir katkı anlamına geliyor” dedi. ■

Serin’den sızdırmaz
kuru yük treyleri

Lojistik sektöründe faaliyet gösteren firmalara
gümrükleme ve acente hizmeti sunan Tan Lojistik
kuruluşunun 15’inci yılını Maçka Andon’da kutladı.

Tan Lojistik Yönetim Kurulu Başkanı Erkan Tan ve Genel
Müdür Caner Tan’ın ev sahipliğindeki geceye 32 ofiste
görev yapan 142 personelin tamamı katıldı. 

Gecede bölge yöneticilerine günün anlam ve önemine
binaen plaket takdim edildi. Sanatçı Sefa’nın sahne aldığı
gecede davetliler gönüllerince eğlendi. 15’inci yıl
pastasını ise Yönetim Kurulu Başkanı Erkan Tan ve Genel
Müdür Caner Tan birlikte kesti. Erkan Tan, firmayı
kızgınlıkla kurduğunu, zaman içerisinde dürüst ve
hakkaniyetli çalışmanın sonucunda büyüdüklerini, 32
ofise ulaştıklarını açıkladı. ■

Tan Lojistik 15 yaşında

Renault Trucks, yakıtı

tasarruflu tüketen

modelleri Kerax ve

Premium Lander ile bu

sektörün, dekupaj,

madencilik, hafriyat,

mikser, beton pompası,

vinç altı araç

ihtiyaçlarına cevap

veriyor.

Renault Trucks’ın tüm
ürün gamlarında olduğu gibi,
şantiye araçları ürün gamında
da, yakıt tasarrufu ön plana
çıkmasının yanı sıra,
tamamen şantiye ortamındaki
çalışma şartlarının ihtiyacına
göre tasarlanmış araç
özellikleri ile de dikkat çekiyor.
Yakıt ekonomisi, inşaat
sektöründe uzunyol
sektöründen daha farklı
olarak, taşınan yükün ton ve
m3 cinsinden, km ve sefer
başına yakıt tüketimi analiz
edilmekte ve maliyetler bu
parametrelere göre
değerlendirilmektedir. Renault
Trucks’ın Kerax ve Premium
Lander modellleri,  Optifuel
Infomax ve sürücü eğitimleri

gibi uygulamalar ile
piyasadaki en iyi yakıt
tüketimini sunabiliyor. 

Optidriver+ Off-Road
modlu robotize şanzımanlar
ile donatılmış Kerax 430.42
8x4 mikser araçlar İstanbul
Oktan Behçetler Hazır Beton,
Çimpor Yibitaş Samsun ve
Nevşehir hazır beton tesisleri,
Gaziantep Tahsinoğlu Hazır
Beton, Horasan Akdağlar
Hazır Beton, Korkuteli Korbet
Hazır Beton, Kaynak Beton,
Büyükkarşılı Akçansa hazır
beton tesisleri tarafından
tercih edildi. 

Ağır çalışma şartlarına
göre dizayn edilmiş 8x4
araçlarda XTREM şasi
takviyeli, çift diskli debriyajlı
ve daha bir çok öne çıkan
opsiyonları ile göze çarpan

Kerax 430.35 6x4, Kerax
430.42 8x4, Kerax 460.42
8x4, Kerax 520.42 8x4
araçları Mak-Yol, Arda
Madencilik, Erzurum
Temelli Hafriyat,
Dönertaş İnşaat ve MG
Grup ve Türkiye Kömür
İşletmeleri satın aldı.

Kaynak Beton
Çerkezköy ve Büyükkarşılı

Akçansa Hazır Beton Tesisleri,
Ankara Polat Beton, Oyak
Beton Gebze Dağıstan Hazır
Beton Tesisleri, Varol Beton
İzmir ve Çerkezköy hazırbeton
tesisleri, İzmit Akyazı Beton,
Bursa Kumcoğlu Hazır Beton,
İzmit Eras İnşaat firmaları
Optidriver+, Off-Road modlu
Premium Lander 380.32 8x4
hafif mikser ve Premium
Lander 430.19 4x2 T çok amaçlı
inşaat çekici modellerini tercih
etti.

İstanbul Berkay Ağır
Nakliye, İstanbul SM Ağır
Nakliye ve Ankara Türkerler
Ağır Nakliye firmaları  ise yüklü
katar ağırlığı 80 tona kadar
olan orta ağır nakliyenin
yükselen yıldızı Premium
Lander 460.26 6x4 çekicileri
filolarına kattı. ■

İnşaat sektörü Renault Trucks’ı tercih ediyor

Uluslararası nakliyattan, tarıma kadar pek
çok sektörde varlığını sürdüren ve
Konya’nın köklü firmaları arasında yer

alan Demirpolat Şirketler Grubu, filosunu MAN
ile güçlendirdi. MAN Konya Bayii Serin
tarafından satışı gerçekleştirilen 10 MAN TGS
18.400 4X2 BLS E5 LX çekici düzenlenen törenle
firma yetkililerine teslim edildi.

Demirpolat Şirketler Grubu Yönetim Kurulu
Başkan Yardımcısı Erdal Demirpolat
gerçekleştirdikleri yatırımı değerlendirerek, “
MAN TGS EfficientLine çekiciler hem yakıt
tasarrufu, hem de performans açısından
beklentilerimizi karşılıyor. Bu yıl içinde zaten
filomuza MAN kalitesi girmişti. Araçlarımızdan
oldukça memnunuz. Gerçekleştirdiğimiz bu
yatırımda bize destek olan MAN’ın Konya Bayii
Serin’e ve MAN bölge satış yetkililerine teşekkür
etmek istiyorum.  

Demirpolat, gibi köklü bir kuruluşun MAN
kalitesini tercih etmesinden dolayı duyduğu
memnuniyetini dile getiren Serin Treyler
Yönetim Kurulu Üyesi Recep Serin ise “TGS
EfficentLine çekiler Türkiye’de standartları
yeniden belirledi.  Düşük işletme maliyetleri ve
yakıt tasarrufu EfficentLine modellerini filoların
gözdesi yapıyor. Bu bağlamda doğru yatırımı
yapan Demirpolat yetkililerine, çekicilerin
hayırlı olmasını ve bol kazanç sağlamasını
dilerim” dedi.

Konuşmaların ardından araçların sembolik
anahtarı Demirpolat Şirketler Grubu Yönetim
Kurulu Başkan Yardımcısı Erdal Demirpolat’a
teslim edildi. ■

Ankara’da bulunan
MAN tesislerinde
gerçekleşen
teslimat törenine,
Demirpolat Şirketler
Grubu Yönetim
Kurulu Başkan
Yardımcısı Erdal
Demirpolat, Serin
Treyler Yönetim
Kurulu Üyesi Recep
Serin, Serin MAN
Satış Müdürü Mahir
Kasapoğlu ve MAN
Kamyon ve Otobüs
Ticaret A.Ş. Bölge
Satış Yöneticisi
Ersoy Öksüz katıldı.

Sosyal medyadaki öncü
konumuyla geniş kitlelere
ulaşan Ford, maceraperest
otomobil tutkunları için bir
yenilik daha başlattı. Facebook
üzerinden oynanan ve
Türkiye’de senaryoya sahip ilk
interaktif çizgi oyun olma
özelliği taşıyan “Ford-Büyük
Takip” 21 Aralık 2012 tarihinde
başladı. Araştırmacı gazeteci
Mehmet Güçlü karakterinin
başrolde olduğu  macera ve
aksiyon dolu oyunda, oyuncular
ipuçları yardımı ile ünlü
koleksiyonerin çalınan
otomobillerini buluyorlar.

“Ford - Büyük Takip”,

araştırmacı gazeteci Mehmet
Güçlü’ye gelen bir telefon ile
başlıyor. Editörü, Mehmet’e
ünlü bir işadamının çalınan
otomobil koleksiyonundan
bahsediyor ve İstanbul’da geçen
ilk bölümün ardından Avrupa
ülkelerinde sürecek macera
başlıyor.

Ortalama 30 dakikada
tamamlanabilen oyun, 10
seviyeden oluşuyor. 10 seviyeyi
başarıyla tamamlayan
katılımcılar, ek fırsatlar da
değerlendirildiğinde 20 çekiliş
hakkı kazanıyor. Ne kadar çok
çekiliş hakkı elde edilmişse
hediye kazanma şansı da o
kadar artıyor. ■

Ford ile “Büyük Takip”
facebook’ta

Doğuş Otomotiv’e eğitim ödülü

Doğuş Otomotiv’in trafik güvenliği bilincinin toplumun
geneline yayılması amacıyla başlattığı Trafik Hayattır!
kurumsal sosyal sorumluluk çalışmaları, Türkiye

Kurumsal Sosyal Sorumluluğu Derneği tarafından düzenlenen
“İşletme 2023: Cumhuriyetin 100’üncü Yılında Kurumsal Sosyal
Sorumluluk Pazaryeri” etkinliğinde geçen yıl olduğu gibi bu yıl da
jüri özel ödülüne layık görüldü. Yılın Kurumsal Sosyal
Sorumluluk Örnek Eğitim Uygulaması Ödülü de Trafik
Hayattır’ın oldu. 

Türkiye Kurumsal Sosyal Sorumluluk Derneği tarafından
Türkiye’nin Stratejik Vizyonuna katkı sağlamak amacında olan
sorumlu şirketlerin uluslararası arenada örnek olacak KSS
çözümlerini sergilemek amacıyla düzenlenen “İşletme 2023;
Cumhuriyetin 100. Yılında Kurumsal Sosyal Sorumluluk”
etkinliği 21 Aralık Cuma günü Kadir Has Üniversitesi Cibali
Kampusu’nda gerçekleşti. ■
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35 milyon Euro yatırımla
kurulan, Avrupa’nın en büyük
treyler üreticilerinden Krone’nin
en modern üretim tesisi Krone
Doğuş Treyler’in İzmir-Tire’deki
fabrikası Eylül ayında üretime
başladı. Türkiye pazarına
girecek olan yeni ürün gamının
da müjdesi verildi.   

2003 yılında Doğuş Otomotiv
distribütörlüğüyle girdiği Türkiye
pazarında, üstün teknolojisi,

kalitesi ve kullanıcı dostu pratik
çözümleri ile kısa sürede pazarın
önemli bir markası haline gelen Krone,
üretim için Türkiye’yi seçti. 2008
yılında temelleri atılan Krone Doğuş
Treyler Eylül 2012’de üretime başladı.

En modern tesis
Doğuş Otomotiv’in yüzde 49,

Krone’nin yüzde 51 ortaklığında
kurulan ve markanın en modern
üretim tesisi olma özelliğini taşıyan
Tire’deki fabrika, treyler sektörünü bu
alanda geliştirirken müşterisine çok
daha yakın olmanın avantajlarını da
kullanacak. Krone’nin global tedarik
zincirini de güçlendirecek olan İzmir
Tire Organize Sanayi Bölgesi’nde
faaliyetlerine başlayan fabrika için 35
milyon Euro’luk yatırım yapıldı.
Tire’de ilk etapta yıllık 2 bin adet Mega
Liner ve Profi Liner üretimi

gerçekleşecek. Öncelikle iç pazar için
yapılacak üretimin artması ile Doğu
Avrupa, Türki Devletler, Kuzey Afrika,
İran, Irak gibi komşu pazarlara da
açılması hedefleniyor.      

23 bin 274 m2.si kapalı, toplam 187
bin 405 m2 alana sahip fabrikada açılış
aşamasında 62 personel istihdam
edilirken, bölgede faaliyetlerini
sürdüren yan sanayi tedarikçilerinden
de hizmet alınıyor. Şasi stok alanı,
kumlama makinesi, kataforez havuzu,
aks montajı ve montaj hattının yer
aldığı fabrikada bir montaj hattında
çift vardiya ile yaklaşık 10 bin adet
treyler, ikinci montaj hattı ilave
edildiğinde ise 20 bin adet treylerin
montajı gerçekleştirilebiliyor.
Krone’nin Almanya’da bulunan Werlte
üretim tesislerinden gelen uzmanlar,
kuruluş ve üretim aşamaları
çalışmalarının yanı sıra Krone Doğuş
Treyler fabrikasında görev alacak
personele de eğitim desteği veriyor.

En modern teknoloji 
Standart Krone kalitesini, müşteri

memnuniyetini sağlamak ve birinci
sınıf ürünler sunma hedefiyle, fabrika
en modern teknoloji ile donatıldı. 10
yıl boyunca pastan kaynaklı
çürümelere karşı garanti sağlayan
kataforez uygulaması da bu modern
teknolojilerden biri olarak dikkat
çekiyor.

Krone Tire fabrikasında terzi usulü

olarak tanımlanabilecek, müşteri
taleplerine göre üretim de mümkün.
Tam yüzey koruması için
gerçekleştirilen kataforez işleminden
sonraki toz boyama uygulaması
sırasında, standart olarak siyah renge
boyanan şasi, siyah renk dışında
müşterinin istediği renkte de
boyanabiliyor. ■
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Genel Sekreteri

Yeni bir yıla girerken!

Krone, Tire’de üretime başladı 

Hafriyat, dolgu, liman tahkimat işleri,
nakliye ve inşaat sektörünün çeşitli
dallarında hizmet veren Zeki Kaptan

firması, uzun yıllardır girdiği Volvo rotasını
değiştirmeden yoluna devam ediyor. 

Firmaya adını da veren Zeki Kaptan, “Volvo

İş Makineleri’ni dayanıklılığı ve arıza
yapmamaları sebebiyle tercih etmiştim.
Kullandıkça gördüm ki; bunların yanı sıra yakıt
tasarruflu motor teknolojileri sayesinde
maliyetlerimizi de ciddi oranda düşürüyor"
diye konuştu. Zeki Kaptan, tercihlerinin her
zaman son teknolojiye ve günün koşullarına
uygun makinelerden yana olduğunu özellikle
belirtti: “Son olarak G serisi yükleyicilerden 2
adet L180G aldık. Şimdi elimizdeki diğer marka
makineleri de Volvo’ya dönüştüreceğiz.” 

Şantiye Müdürü Köksal Göğdemir, işe
başladığı yıl kullanılan 1988 model Volvo
BM4500 lastikli yükleyicinin halen çalıştığını ve
performansından oldukça memnun olduklarını
söyledi. Volvo isminin kaliteyle eş anlamlı
olduğunu belirten Göğdemir, "Biz makine alımı
yaparken seriliğine, gücüne ve yakıt tüketimine
dikkat ederiz. Volvo bu üç kriteri de karşılıyor"
dedi. ■

Zeki Kaptan Volvo’dan vazgeçmiyor

Yıllık 2 bin Mega Liner ve Profi Liner üretimi hedefleniyor 

Bandırma Ticaret Odası
ve Ticaret Borsası’nın
birlikte düzenlediği

toplantıda konuşan TOBB
Başkanı M. Rifat
Hisarcıklıoğlu, Büyük Anadolu
Lojistik Organizasyonlar
(BALO) projesi ile Bandırma
Limanı’nın öneminin çok
büyük ölçüde artacağını
bildirdi. Hisarcıklıoğlu,
Anadolu’nun tamamından
gelen yüklerin Bandırma’da
buluşarak, batıya doğru yola
çıkacağını vurguladı.

Hisarcıklıoğlu,
önümüzdeki dönemde tarım
ve hayvancılığın ön plana
çıkacağını kaydederek,
Bandırma Ticaret Borsası’nın
depolarının da bu çerçevede
büyük önem kazanacağını
anlattı; Bandırma’daki hem
odanın hem de borsanın
akredite olarak 5 yıldızlı oda
statüsüne kavuştuğunu ifade
etti.

Bandırma Ticaret Odası
Başkanı Osman Kocaman’ın
DEİK’te Türk-Fas İş Konseyi
Başkanı olduğunu hatırlatan
Hisarcıklıoğlu, hem Bandırma
Ticaret Odası’nın hem de
Ticaret Borsası’nın
çalışmalarını övdü; Balıkesir
Sanayi Odası Meclis Başkanı
ve DEİK İcra Kurulu Başkanı
Rona Yırcalı’ya da teşekkür
etti.

Hayaller hedefe
dönüşsün

Birlik ve beraberliğin
devam etmesi halinde
Bandırma’nın başarıyı
yakalayacağını ifade eden
Hisarcıklıoğlu, Balıkesir-

Bandırma çekişmesinin
rekabetin yanı sıra beraberliği
de sağlamasını istedi. Hayal
etmeden başarıya
ulaşılamayacağını dile getiren
TOBB Başkanı M. Rifat
Hisarcıklıoğlu, hayallerin de
mutlaka hedefe dönüşmesi
gerektiğini anlattı.  

Bandırmalı başkanların
ortak isteği

Bandırma Ticaret Borsası
Başkanı Halit Sezgin,
Bandırma’nın ülkenin en
önemli lojistik merkezi haline
geleceğine inandığını açıkladı
ve demiryolları taşımacılığının
rekabet yollarını sonuna kadar
açacağını söyledi.
Anadolu’dan gelen
konteynırların Bandırma’da
buluşarak, Avrupa’ya doğru
yola çıkacağını belirten
Sezgin, Bandırma’nın
devletten aldığının çok daha
fazlasını verdiğini sözlerine
ekledi.

Bandırma Ticaret Odası
Başkanı Osman Kocaman da
kentte çok çeşitli ekonomik
faaliyetler olduğunu
belirterek, bunun da sektörel
krizlere karşı doğal bir koruma
oluşturduğundan bahsetti.
Kocaman, Bandırma’nın
giderek bir cazibe merkezi
haline geldiğini bildirerek,
girişimcilere destek olmak için
yaptıkları etkinlikler hakkında
bilgi verdi.

Kocaman ve Sezgin TOBB
Başkanı’ndan okul istedi;
Hisarcıklıoğlu da okulu
kendilerinin yapmaları
halinde eğitimi sağlamaya söz
verdi. ■

BALO ile Bandırma Limanı’nın yıldızı parlayacak

TIRSAN Treyler AŞ Yönetim Kurulu
Başkanı Çetin Nuhoğlu,
“Üretimden satışa, satış sonrası

hizmetlerden yurtiçi ve yurtdışı
yatırımlarımıza kadar her alanda tüm
hedeflerimize ulaştık. Türkiye’nin 81
iline satış yaptık, her yolda ve her tip
taşımacılıkta müşterilerimizin birinci
tercihi olduk. Tüm TIRSAN dostlarına
gönülden teşekkür ederiz” dedi.

Sürekli gelişim 
2012 yılı da önceki yıllar gibi

müşterilerimize daha kaliteli ürünler ve
hizmetler sunabilmek amacıyla sürekli
gelişim içinde geçti’ diyen Nuhoğlu,
“Türkiye çapında 47 satış sonrası hizmet
noktasına ulaştık. Tüm treyler ürün
gruplarımızda garanti süremizi 2 yıla
çıkardık. Her durumda ve her yolda
verdiğimiz servis hizmeti ile
müşterilerimizden hep tam not aldık” dedi.

35’inci yılda da sektöre değer katan
projelerle müşterilerine yenilikler sunmaya
devam ettiklerini belirten Çetin Nuhoğlu,
“Ağır ticari araç sektöründe operasyonel filo
kiralama ve ikinci el çekici ve treyler alım ve
satımı yapan FiloTIR Araç Satış ve Kiralama
AŞ şirketini kurduk. Tırsan Finans
hizmetimiz ile müşterilerimizi en uygun
finansman yöntemleriyle buluşturmaya
devam ediyoruz” dedi. 

TIRSAN Ar-Ge Merkezinin müşterileri
ihtiyaçları doğrultusunda Kässbohrer
Lowbed, Kässbohrer Yatay Silobas ve Frigo
araçlarında geliştirmeler yaptığını
vurgulayan Nuhoğlu, “10 yıl paslanmazlık
garantisi verdiğimiz yeni kataforez
teknolojimiz ile artık rekabette bir adım

daha öndeyiz” dedi. 

Yurtdışında da büyüyor  
Uluslararası pazarlarda 2012 yılında

elde ettikleri gelişimin 2013 ve sonrasında
yapacaklarının göstergesi olduğunu
açıklayan Çetin Nuhoğlu, “Asırlık
Kässbohrer ve Talson markalarımızla
katıldığımız IAA fuarı, yurtdışı satış sonrası
hizmetler ağımızın genişlemesi, Rusya’da
ithal lowbed grubunda pazar lideri olmamız
ve son olarak Rusya’da Tula bölgesinde
Yasnogorsk şehrinde faaliyete geçen
fabrikamız ile yurtdışında da büyümeye
devam ediyoruz” dedi. ■

35 yıllık gelenek devam ediyor

TIRSAN 2012 yılında da lider

Krone’nin global tedarik
zincirini de güçlendirecek
olan İzmir Tire Organize
Sanayi Bölgesi’nde
faaliyetlerine başlayan fabrika
için 35 milyon Euro’luk
yatırım yapıldı

TIRSAN, 2012 yılını da tüm
hedeflerini gerçekleştirme gururu
ile tamamladı. 1 Aralık 2011 – 30
Kasım 2012 tarihleri arasında 81
ilde toplam 7.450 adet treyler
satışı ile 2012 yılını da lider
tamamladı.    
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Kayıp ve kazançlarıyla, keder ve mutluluklarıyla
2012 yılını geride bırakıyoruz. Bu da ister istemez
bizleri, geride kalan yılın muhasebesini yapmaya

ve gelecekten beklentilerimizi düşünmeye sevkediyor.
Hal böyle iken IRU'nun her sene yayınladığı "This is

the IRU" adlı kitabın 2013 yılı baskısını elime alıp şöyle
bir göz atmak istedim. Zira bu kitap içerisinde, üstelik
küresel bir perspektifle, sektörel meselelerde dünyada
geride kalan bir yıl içerisinde neler olup bittiğini
gözlemlemek imkanınız oluyor.

Sayfaları çevirdikçe dikkatimi çeken birkaç rakamı,
yılın bu son yazısında sizlerle paylaşmak istiyorum...

Ağır ticari vasıtalar; 2012 yılında dünyada eşyaların
değer olarak yüzde 90'ını taşırken, karayollarında
seyreden tüm motorlu araçların sadece yüzde 1'ini
temsil etmişler.

Avrupa'da toplu ulaşımın yüzde 55'ini otobüsler
sağlarken, Türkiye'de de yolcu taşımacılığının yüzde
45'ini otobüsler sağlamışlar.

Avrupa'da trafik kazalarında hayatını kaybedenlerin
yüzde 46,4'ü özel araçlarında seyretmekteymiş. Bu oran
bisikletle yüzde 6,6, tramvayla yüzde 3,3 ve otobüsle
yüzde 0,4'e karşılık geliyor.

Avrupa'lı 10 hanehalkından 4 tanesinin herhangi bir
özel aracı yokmuş. Havaalanlarına yapılan transferlerin
yarısı ve yaşlı nüfusun yüzde 50'si taksiyle
gerçekleşmekteymiş. Günde en az 20 yolcu taşıyan
taksiler, gerçekleşen kazaların ise sadece yüzde 1'ine
karışmışlar.

Geçtiğimiz sene IRU Academy tarafından akredite
edilmiş 36 ülkedeki 50 eğitim merkezinde, 10 ayrı
programdan toplam 18.000 öğrenci mezun olmuş.

IRU tarafından otobüs taşımacılığını teşvik etmek ve
desteklemek maksadıyla başlatılan SmartMove
kampanyası (www.busandcoach.travel) hızla
yaygınlaşırken, başta ABD olmak üzere artan sayıda
ülkede artık bir ulusal tanıtım kampanyası haline
dönüşmekteymiş.

Bu rakamları ve hadiseleri değişen sayfaların
üzerinde gözlerimle ayıklarken, pozitif bir enerjinin
varlığını hissetmeye başladım.

Duyduğum huzurun, muhtemeldir ki, bir şekilde
hizmet verdiğim karayolu taşımacılığı sektörünün
dinamizminden kaynaklandığı kanaatindeyim.

Elbette sona eren 2012 yılı içerisinde pek çok
sorunlar da oldu. Özellikle Türkiye açısından
bakıldığında; bölgeyi kasıp kavuran gerginlik ve
çatışmalar, dünyada süregelen ekonomik ve mali krizin
yarattığı ilave rekabet stresi, kalınlaşan sınır duvarları,
yükselen neo-muhafazakarlık pek çok taşımacılık
firmasını zora soktu ve bunların bir kısmı kendilerini var
olmak ve yok olmak noktasında buldular.

Muhtemelki bu sorun ve özgün sıkıntılar, 2013
yılında da takvim yapraklarından etkilenmeden devam
edecekler.

Ekonominin makro dişlileri arasında kendi
yetkinliğini, etkinliğini, uzmanlığını ve mali ve idari
kapasitesini en iyi şekilde ön plana çıkaramayan kişi ve
firmalar maalesef mücadele etmeye devam edecekler.

Elbette buna seyirci kalmamak ve en azından
sektörel rekabet ortamının adil ve serbest bir şekilde
cereyan etmesini sağlamak, karar alıcıların ve sektör
temsilcilerinin birincil görevi olması gerekecek.

Bu noktada insanın aklına 2013 yılı geliyor.
Yaşanmamışlığın sunduğu gizem ve serbesti insanın
yüreğini rahatlatıyor ve dilek ile beklentilerin tam bir
serbestlikle umuda dönüşmesine yardımcı oluyor.

Bence böylesine bir tükeniş ve yeni bir başlangıcın
tam da orta noktasında en iyisi geride kalan 2012 yılının
varsa sıkıntı ve güçlüklerini sadece ders çıkarmak için
hatırda bırakıp 2013 yılına daha zengin bir tecrübe, daha
güçlü bir uzakgörüş ve daha doygun bir özgüvenle
adımlarımızı atmak olmalıdır.

Ünlü düşünür Dryden demişki: "Kötü talih asla
yalnız başına gelmez."

Konfüçyüs ise "Güneşin sana ulaşmasını istiyorsan,
gölgeden çıkmalısın!" demiş.

2013 yılında kötü talihin kaderiniz olmadığına
güvenmenizi ve ışığa kavuşmanın aslında sizin elinizde
olduğunu unutmamanızı temenni ederim.

Hepinize sevgiklerinizle sağlık, mutluluk, başarı ve
zenginlik içerisinde geçecek yeni bir yıl dilerim. ■

Shell tarafından 1996 yılında tanıtılan ve Türk
akaryakıt sektöründe bir ilk olma özelliği taşıyan
Shell Taşıt Tanıma Sistemi, 400 bin araç sayısına

ulaştı. Ödeme kolaylığı, yakıt ve zaman tasarrufu,
tüketim ve harcamaların kontrolü gibi cazip avantajlar
sunan Shell TTS, 2006 yılında 114 bin kullanıcıya
hizmet verirken aynı yıl gerçekleştirilen Shell & Turcas
birleşmesi sonrası elde ettiği hızlı büyüme ile 2010
yılında 250 bin araca ulaştı. 

Shell & Turcas CEO’su Jacek Dziembaj, Shell’in
Türkiye’deki öncü hizmetlerinden olan Shell TTS’in
başarısını şu sözlerle açıkladı: “Yakıt tasarrufuna destek
veren çözümler filolar için oldukça önemli. Shell
TTS’nin cazip avantajlarından en küçükten en büyüğe
kadar her ölçekteki şirket faydalanabiliyor. Shell’in
üstün ARGE gücü ve inovasyonuyla oluşturulan, yaygın
ve kaliteli hizmet ağıyla desteklenen TTS ulaşım ve
lojistik sektörü için en uygun ve güvenilir çözüm.
Reakor sayılabilecek sürede 400 bin araca ve %37*
pazar payına ulaşmamızda bizimle işbirliği yapan iş
ortaklarımıza ve bize güvenen müşterilerimize teşekkür
ediyorum.
Bundan
sonrası için
hedefimiz 1
milyon araca
ulaşmak.” ■

Shell Taşıt Tanıma Sistemi
400 bin araca ulaştı

Çetin
Nuhoğlu
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Takvim

10 ❭❭ Şehirlerarası

Bu gün, bir yılı daha geride bırakıyoruz. Kullanmakta olduğu-
muz Miladi takvim, 2012 defadır yineleniyor. Peki, takvim
dediğimiz olgunun nasıl oluştuğunu hiç merak ettiniz mi?

Yoksa her rutinde olduğu gibi “Bana ne, böyle gelmiş böyle gider”
demek yerine küçük bir araştırma yaptım ve takvim denilen olgu-
nun nasıl şekillendiğini öğrenmeye çalıştım. 

Ayların oluşumu, Antik Roma dönemine dayanır. O zamanlar
bir yılın 365 gün 6 saat sürdüğü bilinmektedir. Julius Sezar, takvim-
de yeniden düzenlemeye gidilmesini ister. Bunun için de o, döne-
min ünlü Mısırlı astronomi bilgini Sosigenes tarafından hazırlanan
takvimde,  

- 1 yıl 365 gün sürecek.
- Her yıldan 6 saat artacak ve 4 yılda bir artan bu saatler tak-

vime 1 gün olarak eklenecek, böylece o yıl 365+1=366 gün ola-
cak. 

- 366 gün ise 12 aya bölünecek. Fakat 366 tam olarak 12'ye
bölünmediğinden ötürü 6 ay 30 gün, 6 ay da 31 gün olacak.

365 gün ise bu aylara şöyle dağıtılmış: Julius Sezar'ın emriyle
365 gün çeken yıllarda en son aydan düşülmesi sağlanmıştır. Tabii
o zamanlar yılın son ayı Februarius yani Şubat, yılbaşı ise Mart'tır.
Böylece Şubat ayı dört yılda bir 30 gün diğer yıllarda 29 gün
olmuş. 

Sezar bir de doğduğu aya kendi ismini vermiş ve ismi Julius
(July) olmuş. Daha sonra imparator olan Augustus da sonraki aya
kendi ismini vermiş: Augustus (August). Ancak Sezar'ın ayı 31 gün
çekerken, Augustus'un ayı 30 gün çekiyormuş. Bunun üzerine
Augustus da emir vermiş. Yılın son ayından bir gün alın benim
ayıma ekleyin diye. Böylece Şubat'tan 1 gün daha alınmış, o gün-
den sonra Şubat ayı dört yılda bir 29 gün, diğer yıllarda 28 gün,
Sezar'ın ayı Temmuz ve Augustus'un ayı Ağustos da peş peşe 31
gün çeker olmuş.

Peki, günümüzde kullandığımız ayların isimleri nereden geli-
yor? Hicri takvimi bugün hiç kullanmamamıza rağmen bazı ayların
köklerinin Arapça ve Süryanice olması ve aynı ayların Yahudi tak-
vimlerinde de kullanılıyor olması, aylar hakkında bir genelleme
yapmamızı engelliyor.

Ocak (January): Eski ismi Kanunnisa'dır. Kanun, Süryanice bir
kelime olup ocak, fırın anlamına gelmektedir. Havalar iyice soğu-
yup ocaklar yakıldığı için bu ad verilmiştir. Eski Roma'daki ismi
Januaris'dir. Janus, Roma mitolojisinde iki yüzü olan bir tanrıdır.

Şubat (February): Süryanicedir (şabat-şobat-şebat). Eski
Roma'daki adı Februarius'tur. Februum arınma anlamına gelmekte-
dir. Februarius, Roma'da yılın son ayı olduğu için yeniden doğuş,
zamanın başlangıcı gibi anlamlara gelmektedir.

Mart (March): Roma'da yılın ilk ayı olup adı Martius'tur. Savaş
tanrısı Mars'tan ismini alır. Kış bastırınca ara verilen savaşlara bu
ayda kaldığı yerden devam edilirdi. Bu yüzden, ayın adı olmuştur.

Nisan (April): Süryaniceden, nisannus kelimesinden gelir. Yılın
dördüncü ayı manasındadır. Roma'da Aprilius denir, aşk-güzellik
tanrıçası Afrodit'in ayı olarak kabul edilirdi.

Mayıs (May): Roma mitolojisinde bahar-bereket tanrıçası olan
Miai'den gelir. Bu ayda Miai için şenlikler düzenlenirmiş ve
Miai'nin bayramı kutlanırmış.

Haziran (June): Süryanicede hazuran kökünden gelir ve sıcak
anlamını taşır. Bu ay için sıcakların başladığı zaman anlamında kul-
lanılmıştır. Roma'daki adı Junius olup, ayın adı yine bir tanrıça olan
Juno'dan gelmiştir. Gençlik, genç anlamlarına gelir.

Temmuz (July): Eski Babil'de üreme ve bereket tanrıçası
Tamuza'nın ayı olarak kabul edilir. Bu ayda tanrıça Tamuza için
dam (Süryanicede kadın demektir) kökünden gelen Dumuzi adında
festivaller düzenlenir. Roma'da Sezar, takvim oluşturulurken bu aya
kendi ismini vermiştir.

Ağustos (August): İmparator Octivivus'un ünvanı olan
Augustus'tan gelir. Octivivus en görkemli icraatlarından biri olan
İskenderiye'nin fethini bu ayda gerçekleştirince, Sezar döneminde
Sextilis (altıncı ay) olan bu ay Augustus'a çevrilmiştir.

Eylül (September): Süryanicede aylul (üzüm), yani "üzüm ayı"
anlamına gelmektedir. Roma'daki adı September olup yedinci ay
manasına gelir (septi-yedi). O zamanlar Mart, yılın ilk ayı olduğu
için böyle denilmiştir.

Ekim (October): Eskiden Süryanice olan Teşrin-i evvel (ilk teş-
rin) adı verilirdi. Bu aya ekim yapılıp tarlalar sürüldüğü için Ekim
adını verilmiştir. Roma'da October (sekizinci ay).

Kasım (November): Eskiden Süryanice olan Teşrin-i sani (son
teşrin) denirmiş. Bu aya Arapça kökenli, ayıran-bölen anlamına
gelen 'Kasım' adını vermişiz. Nedeni ise eskiler yılı, Bu aydan itiba-
ren 180 günlük süreler halinde Ruz-i Kasım ve Ruz-i Hızır diye
ikiye ayırırlarmış. Roma'da November'dır (dokuzuncu ay).

Aralık (December): Türkçe bir kelimedir. Eski yıl ile yeni ara-
sında kaldığı için bu aya 'Aralık' adı verilmiştir. Roma'da December
(onuncu ay).

Bu yılın son yazısını okurken 2012 yılını da bitirmiş oluyoruz.
Her yılbaşında yepyeni umutlar da bizimle olur. Yenilikler her zaman
heyecan verir. Tüm dileklerinizin gerçekleşmesini diliyorum. ■
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1983 yılında Mustafa Kıranşal
tarafından kurulan Doğu Kars
Turizm 2013 yılında 30 yılını
kutlayacak. Şirketin yönetiminde
etkin rol alan oğul Talip Kıranşal,
2011 ve 2012 yılında yüzde 20
civarında yolcu artışı
yaşadıklarını, 2013 yılında da bu
büyüme sürecinin devam
edeceğini tahmin ettiklerini
söyledi. Yeni yılda 500 bin yolcu
taşımayı hedeflediklerini belirten
Talip Kıranşal, 30 araçlık filoya 10
araçlık bir ekleme yapmayı
düşündüklerini söyledi.  

Talip Kıranşal, baba Mustafa
Kıranşal’ın, firmayı kurduğunda,
1983 yılında doğmuş. Şirket de,

Talip Kıranşal da 2013 yılında 30 yaşına
basacak. Yeni jenerasyon yönetimde
daha çok yer alıyor, karar alma
süreçlerinde daha etkin bir dönem
yaşanıyor. Mimarlık eğitimi alan, ancak
doğduğu günden beri sektörün içinde
olan Talip Kıranşal ile İstanbul
Otogarı’ndaki yazıhanelerinde bir araya
geldik.  

Yolcu artıyor, karlılık düşüyor
2012 yılında, yaşadıkları yolcu

artışından memnun olduklarını belirten
Talip Kıranşal, “2011’e göre yüzde 20
civarında yolcu, yüzde 12 civarında da
sefer artışımız var. 2011’de 280 bin
yolcu taşıdık. 2012’yi ise 350 bin
dolayında bir yolcu seviyesi ile
kapatacağız. Her geçen gün seyahat
hareketliliği artıyor. Kafkas
Üniversitesi’nin 6 bin olan mevcudu
2012’de 11 bin civarına çıktı; 2013’te
daha da artacak. Tüm bu olumlu
gelişmelere rağmen karlılık oranlarında
yüzde 10’lara varan düşüşler var. Bunda
en büyük etken de akaryakıt
maliyetlerindeki artışlar. Kars-İstanbul,
gidiş dönüş 3 bin km yol yapıyoruz.
Araçlarımızın çoğunluğu 54 kişilik
Travego 17; gidiş-dönüşte 1050 litre
yakıt tüketiyor, yaklaşık 4 bin 500 lirayı
buluyor. Toplam maliyet içinde
akaryakıt maliyeti yüzde 50’yi buluyor”
dedi. 

Uçaklar sektöre baskı kuruyor
En verimli hatlarının Kars-Mersin

olduğunu belirten Kıranşal, “O hat
bizim altın hattımız. Genelde öğrenci ve
memur yoğunluklu. İnen binen
yolcularla birlikte getirisi yüksek bir hat.
Kars, Erzurum, Erzincan, Sivas, Kayseri,
Niğde, Adana, Mersin otogarlarından
yolcu alıyoruz. Kars-Mersin bilet fiyatı
80 lira iken koltuk başına getirisi 120
lirayı buluyor. Kars merkezli İstanbul,
Bursa, İzmir, Mersin, Ankara olmak
üzere 5 hattımız var. İstanbul’a sezonda
4, kışın ise 2 sefer yapıyoruz. İzmir kışın
bir, sezonda iki sefere çıkıyor.
Güneydoğu ve Karadeniz hatlarını
oluşturma planımız var. Kars-Ankara
hattında yüzde 70 doluluk oranı ile
gidiş-dönüş sefer yaptığınızda 62 liranın
altında bilet kestiğinizde zarar
ediyorsunuz. Ancak şu anda uçağın
getirdiği baskı ile 60 TL’ye bilet kesmek
zorunda kalıyoruz. Uçak 39 lira, 64 lira
bilet fiyatı sunuyor. Hızlı tren de
sektörümüzü etkileyecek. Sivas için
2013, Kars için 2015 tarihi veriliyor. Bu
gerçekleştiğinde bizim taşıma
hatlarımızın da kısalacağını
düşünüyorum. Hızlı trene entegre
olmanın yollarını arayacağız.” 

Yeni yatırımlar ikinci ele
yönelik

3.5 yaş ortalaması ile 30 araçlık bir
filoya sahip olduklarını vurgulayan
Kıranşal, “En son otobüs yatırımımızı
2011’de yaptık. 2013’de özmal yatırımı
yapacağız. Ancak bu araçlar sıfır
olmayıp genelde 2012 model araçlar
olacak. Çünkü sıfır ve ikinci el arasında
50 bin euro’ya varan fark var. Sıfır araç
yerine daha fazla araç yatırımı yapma
imkanınız oluyor. Biz, toplamda 10
dolayında araç yatırımımızı ikinci el
üzerine yapmayı planlıyoruz.
Bu araçlar yine Mercedes
olacak. Satış sonrası hizmetler
noktasında Mercedes’in geniş
servis ağı çok önemli. Yolumuz
uzun ve zorlu, dolayısıyla en iyi
hizmeti almak zorundayız.
Filodaki araçların 10’u özmal,
20’si bireysel otobüsçü ama biz
bireysel otobüsçü olarak
görmüyoruz, onlar bizim iş
ortağımız. Özmal araçlarımızda
da ortaklarımız var, yıllardır
bizimle çalışan insanlar. O yüzden
filomuz için 30 özmal diyebiliriz.
Sefer planlamasını araç sahipliğine
göre oluşturmuyoruz. Bütün
arabalar her tura gidiyor. Birlikte
kazan-kazan anlayışıyla çalışıyoruz.
Araç alımı yönünde de
zorlamalarımız yok” dedi.

Yeni düzenlemeler, bireysel
otobüsçüyü bitirecek

Ulaştırma Bakanlığı’nın özmal-
kiralık hat düzenlemesinin bireysel
otobüsçü yapısını bitirmeye yönelik bir
düzenleme olarak değerlendirdiğini
belirten Kıranşal, “Sektörde bireysel

otobüsçüler
zaten eriyor, yeni

düzenlemelerle birlikte iyice
azalacak. Bakanlığın isteği de sanırım
bu. ‘Bu işi yapıyorsan, sermayen olacak’
demek istiyor, ancak bu bireysel
otobüsçüler ne iş yapacak? Ya araçlarını
firmaya vermek zorunda kalacaklar, ya
da bu sektörden çekilecekler. Yeni
düzenlemeler bizim açımızdan sıkıntı
doğurmuyor, ancak firmalar uyum
sağlamakta güçlük çekince küçülmek
zorunda kalacaklar. Bu küçülmenin de
kime faydası olacak, bilmiyorum. Ben
en çok Bakanlığın sektörün sesine önem
vermemesine üzülüyorum. Mesleki sivil
toplum örgütlerimiz çaba gösteriyor
ama muhatap olarak kabul edilmiyorlar.
Bakanlık sektörümüzü küçümsüyor.
Oysa sektörümüz çok büyük.
Sektörümüz de gücünü Bakanlığa
gösteremiyor, anlatamıyor. Öncelikle
Karayolu Taşıma Yönetmeliği’nde de
çok büyük sıkıntılar var. Çok fazla
değişiklik yapılıyor ve düzenlemeler

sektörle bilgi alışverişi yapılmadan
gerçekleştiriliyor. Bir kere cezalar çok
ağır. 50 uyarı sonrasında belge iptali
düzenlemesini anlamak mümkün değil.
Bunun yerine geçici durdurma cezaları
veya 90 gün sonra ceza ikiye katlanarak
ödeme imkanı sunulabilir.” 

Türkiye gerçeği
“Yolda otobüsü arabayla

durduruyor ‘bir yolcum var’ diyor. Sen,
bu yolcuyu nasıl almam diyebilirsin?
Vicdani ve kamu sorumluluğu
açısından ‘hayır’ demek çok zor. Bu bir

Türkiye gerçeği. Buna nasıl bir çözüm
bulmak mümkün olabilir? Siz
vicdanınızla ve denetim yapıldığında
cezayla karşı karşıyasınız. Bir de
yolcunun şikayeti üstüne, siz ne
savunma yazarsanız yazın, sadece o
beyan dikkate alınıyor ve hemen ceza
kesiliyor. Savunma imkanı sadece
göstermelik, bunlar ağır yaptırımlar”
diye konuştu. 

Otogar fiyatları yüksek
Otogar çıkış fiyatlarının alınan

hizmete göre çok yüksek olduğunu
da belirten Kıranşal, “Otogara
girdiğinizde park veya hangi
hizmeti almak istiyorsan belirli bir
ücreti zaten ödüyorsun. Otogarın,
bakım, temizlik, güvenlik giderleri
var. Bunları kabul ediyoruz ama
bunlar için de çıkış fiyatı olarak

75 lira ödemek gerçekten çok ağır bir
fatura” dedi.

Kars Otogarı’nın 1993 yılında
hizmete açıldığını, ancak iş hacmine
göre çok büyük bir kapasiteye sahip
olduğunu belirten Kıranşal, “Otogarda
40’ın üzerinde yazıhane var. Ama
çalışan dört firma var. 5-10 peronluk 5
yazıhaneye sahip bir otogar fazlasıyla
yeterdi. Transit otogar olarak
düşünülmüş, işletmesi de çok zor bir
otogar. Kars Otogarı’nda temizlik ve
ısınma açısından bir sorun yok. Ayrı bir
park ücreti alınmıyor” diye konuştu.

Ramazan sezonu bölüyor
Sektörün genel anlamda

büyüdüğünü, ancak Ramazan ayının
sezonun ortasına gelmesiyle yolcu
talebinin büyük darbe yediğini belirten
Talip Kıranşal, “Ben açıkçası Ramazan
ayının sezona denk gelme süreci bitene
kadar çok büyük bir hareketlilik
olacağını sanmıyorum. Sezon Ramazan
nedeniyle bölünüyor.  Doluluk
oranlarımız ve sefer sayılarımız

Doğu Kars Turizm 30’uncu yıl hedeflerini belirledi:

Babalarımızın
emeği çok

Babalarımız, hakikaten firmaları
sıfırdan bu seviyeye getirdi. Ben
şimdi, ‘yeni jenerasyon eskilerden
çok daha iyi yönetiyor’ dersem, bu
biraz saygısızlık olur ama yeni
jenerasyonun sektöre önemli
katkıları var. Biz teknolojiye daha
çok iç içe olmamızın faydalarını
firmamıza yansıttık. Değişime hızlı
uyum konusunda katkılar sağladık.
Eskiden yeniliklere yönelik daha
yavaş kararlar alınırdı. Tecrübe
esastı. Hep ‘rakibim yapsın, ben bir
göreyim’ denirdi. Şimdi ise hızlı
hareket edebilmek çok önemli. Ama
ne ben ne babam bu işi tek başına
yönetiyoruz; yöneticilerimiz de var.
Belli bir karar alacağımız zaman
onlarla toplanıp konuşuyoruz, nasıl
yapabiliriz diyoruz.  Katılımcı bir
yönetim anlayışı var.

500 bin yolcu, 10 otobüs yatırımı  

Talip Kıranşal, Mercedes-
Benz Türk’ün ‘Geleceğin
Liderleri’ eğitimine
katılmasının iş süreçlerinde
önemli katkılar sağladığını
söylüyor: “Eğitimlerin en
önemli katkısı, şirketinizde
kurumsallaşmaya yönelik
adımların nasıl atılacağı oldu.
Eğitim sırasında
hocalarımızdan biri bize 4
renk sunmuştu. Bu renklerin
her biri bir insan karakterini
belirliyordu. Kimisi bir işi
yaparken emir alır, sen
emrederek yaptırırsın işi.
Kimisine sen yolu gösterirsin
kendisi yapar, gerekli yerde
insiyatif kullanır. Kimisi emre
gelemez, kendi haline
bıraktığında iş üretir. Biz o

eğitimlerde insanları nasıl
yönetebileceğimizi öğrendik.
Hocamız bir soru sordu: ‘Bir
insana görev verdiniz, o
görevi yapmadı. Tekrar izah
ettiniz yine yapmadı. Nasıl
davranırsınız?’ Ben hemen
elimi kaldırdım, ‘kendim
yaparım’ dedim. Hocamız bu
cevaba güldü: ‘ama bu doğru
bir felsefe değil, çünkü bir
yerden sonra yükü
fazlalaştırmak yerine,
görevleri dağıtmak lazım’. Bir
ekip olarak yapalım. Fikir
alışverişi, beyin fırtınaları
yapalım. İşimizi daha iyi nasıl
başarırız, onun hesaplarını
yapalım. Bu eğitimler
doğrusu, bana çok önemli
katkılar sağladı.” 

“Geleceğin Liderleri” eğitiminin
şirketimize katkısı çok büyük

Uçakla rekabet
etmek çok zor

Kars’ta bir müşteri İstanbul’a
bilet fiyatını sordu, ‘80 TL’ dedik.
‘Pahalı, uçak bileti alırım’ dedi.
Ben, ‘uçak bileti 160 TL’ deyince,
‘Otobüste bilet 80 TL; 4 molada 40
TL para harcayacağım. Ben işçiyim,
yevmiyem 80 lira, onu da
kaybedeceğim. 160 TL’ye uçak
bileti alsam bile benim kârım 40 TL’
dedi ve bilet almadan gitti.

açısından bölgenin en iyi firmaları arasında
olmamıza rağmen sıkıntı yaşanıyor. Yolcu alacağı
hizmete değil daha çok bilet fiyatına önem
veriyor” dedi. 

Alternatif yakıtlı otobüs 
Talip Kıranşal, kentiçi ulaşıma yönelik

araçlarda üreticilerin alternatif yakıt sistemlerine
yönelik yeni ürünleri pazara sunduğunu, ama
şehirlerarasına yönelik bu tür bir çalışma
olmadığını da belirterek, “Şehirlerarasında
doğalgazlı veya elektrikli otobüs konusunda bir
çalışma yapılamaz mı? Akaryakıt maliyetlerinin
altından kalkmak mümkün değil. Teknik
boyutlarını bilmeden konuşuyorum ama buna bir
çözüm bulunması çok önemli bir kazanç sağlar”
dedi. ■

■ Erkan YILMAZ

Talip Kıranşal
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Tüm dost ve
müşterilerimizin

yeni yılını en içten
dileklerimizle

kutlar, sağlık ve
mutluluk dolu bir

yıl dileriz. 

Mengerler ‹stanbul
www.mengerler.com

Yılanlı Ayazma Yolu No: 12 Davutpaşa - Topkapı - ‹stanbul
Tel: 0212 484 33 00 Fax: 0212 481 80 15

Bayrampaşa Otogar Zemin Kat  Bayrampaşa - ‹stanbul
Tel: 0212 484 33 00 Fax: 0212 658 10 47

Yeni yılınızı 
en içten 

dileklerimizle 
kutlarız.
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İSTANBUL

Ağır Ticari Araç Derneği (TAİD)
Yönetim Kurulu Başkanı H.
Bahadır Özbayır imzasıyla, 28

Aralık Cuma günü yapılan
açıklamada; ilk olarak 6 Aralık 2005
tarihinde ADR sürecinin 5434 sayılı
“Tehlikeli Malların Karayolu ile
Uluslararası Taşımacılığına İlişkin
Avrupa Anlaşmasına Katılmamızın
Uygun Bulunduğuna Dair Kanun’un Resmi
Gazete’de yayımlandığına dikkat çekildi ve bu
tarihten sonra ADR’ye üyelik çalışmalarının
başladığı belirtildi. 

TAİD Tehlikeli madde taşımacılığını
düzenleyen ADR mevzuatının 4’üncü kez
ertelenmesinin sektöre zarar verdiği ve
öngörülebilirlik konusunda kamu otoritelerine
olan güveni zedelediği ifade edilen açıklama şu
şekilde devam etti: “5434 sayılı Kanunla uygun
bulunan Tehlikeli Malların Karayolu ile
Uluslararası Taşımacılığına İlişkin Avrupa
Anlaşmasına katılmamız kararı 30.10.2009 tarihli
Resmi Gazete’de yayımlanarak yürürlüğe girdi.
22.03.2010 tarihi itibariyle de ülkemiz ADR’ye
taraf oldu. “Tehlikeli Maddelerin Karayoluyla
Taşınması Hakkında Yönetmelik” ilk olarak
31.03.2007 tarihinde yayımlandı. Bu kapsamda
Yönetmeliğin 01.01.2009 tarihinde devreye
gireceği belirtilmekteydi.

Ancak;
• 15.06.2008 tarihli Yönetmelik değişikliği ile

devreye giriş 01.01.2010 tarihine ertelendi.
• 10.07.2009 tarihli Yönetmelik

değişikliği ile devreye giriş 01.01.2011
tarihine ertelendi.

• 18.12.2010 tarihli Yönetmelik
değişikliği ile devreye giriş 01.01.2013
tarihine ertelendi.

• Ve nihayet yönetmeliğin devreye
girmesine 5 gün kala 26.12.2012 tarihli

Yönetmelik değişikliği ile devreye giriş 01.01.2014
tarihine ertelendi.

Emniyet açısından son derece kritik öneme
sahip olan ve tehlikeli madde taşımacılığında
kullanılan araç, üst yapı ve treylerlerde buna
uygun özel tedbir ve donanımı zorunlu kılan bu
mevzuatın devreye giriş tarihinin yıllardır
ertelenmesi, belge, akreditasyon ve kontrol
mekanizmalarının geçen süreler içinde
kurulamamış olması tüm sakıncalarıyla birlikte
çok önemli bir sorun olarak önümüzde duruyor.
Buna ilaveten gerek üreticiler gerekse nakliye
şirketleri planlarını devletin resmi uygulamaya
geçiş tarihlerine göre yapmakta ve sürekli
ertelemeler firmaları zor durumda bırakmakta,
öngörülebilirlik konusunda kamu otoritelerine
olan güveni zedeliyor.

Ağır Ticari Araçlar Derneği olarak söz konusu
yönetmelik değişikliğinin gözden geçirilmesini ve
en kısa sürede ADR mevzuatının uygulamaya
alınması talebimizi sektör ve kamuoyu ile
paylaşmayı görev addediyoruz.” ■

Tehlikeli madde taşımacılığını düzenleyen ADR Mevzuatı’na 
yürürlüğe girmesine sadece 5 gün kala 4’üncü erteleme geldi.

TAİD: ADR’ye uyum ertelemesi 
sektöre zarar veriyor

Başta İstanbul, Ankara, Gaziantep,
Kayseri, Hatay, Iğdır, Mersin ve
Bolu gibi illerde yoğunlaşan

uluslararası nakliye şirketleri, fiyatların
son iki yılda yüzde 80 arttığını, şimdi de
milyonları bulan teminat gerektiren
kredi kartlı rezervasyon sistemi
getirildiğini vurgulayarak, UN R0-Ro’ya
karşı güçbirliği çağırısında bulundular.
UN Ro-Ro’nun teminatlı siztemden
vazgeçmesini ve taşıma fiyatlarını
makul seviyeye indirmesini isteyen
nakliyeciler, yakıt zammından fazla
zam uygulanamayacağını belirtiyorlar.
Eğer UN Ro-Ro bu çağrıyı dikkate
almazsa, belli bir süre ro-ro hattını
kullanmama veya limanlara girişi
kapatma gibi eylemler planlanıyor.

Artık sessiz kalmayacağız! 
Bugüne

kadar, yapılanlara
karşı UND’nin
haklarını
savunmasını
beklediklerini
söyleyen Saras
Lojistik Yönetim
Kurulu Başkanı
Turgay Aras, artık
sessiz
kalmayacaklarını,
UN Ro-Ro’nun
haksız
uygulamasına
karşı, yaklaşık 500 firmanın tepkisini
göstereceğini ifade etti. Aras: “
Sektörün sesi olarak, UND’nin tavır
geliştirmesini bekledik. Ama bırakın ses
çıkarmayı, UND yönetimi yapılanları
adeta destekledi. Birçok ilden nakliyeci
ile görüştük. Bu uygulamalardan herkes
şikayetçi. UN Ro-Ro’ya karşı gücümüzü
ortaya koyacağız.”

Ro-Ro ile yıllık 12 binden fazla
taşıma yaptığını söyleyen Aras, ayrıca
kredi kartlı rezervasyon sistemi
getirilerek kendisinden 5 milyon TL
teminat istendiğini kaydetti. Aras,
“Zaten piyasa çok kötü. Suriye
taşımaları durdu. Irak, İran taşımaları
düştü. Avrupa pazarı zaten durgun.
Durumdan çok sayıda firma rahatsız
ama UN Ro-Ro’nun kara listeye
almasından korkuyorlar. O yüzden
kimse sesini çıkarmıyor. Ama artık
bıçak kemiğe dayandı” diye konuştu. 

Anadolu firmaları zor durumda                                                                     
Kayseri merkezli ABC Transport,

Er-Bil Transport ve Ata Uluslararası
Taşımacılık  AŞ şirketlerinin  Yönetim
Kurulu Başkanı Ergün Bilen, UND
yönetiminin yapılanları desteklediğini
kaydetti. UN Ro-Ro yöneticilerinin
Mersin-Trieste
hattını açarken
kendilerine yakıt
zammından
başka zam
yapmayacakları
konusunda söz
verdiklerini
belirten Bilen,
“Ancak
sözlerinde
durmadılar ve 1
yılda fiyatları

1.450 Euro’dan 2.550 Euro’ya çıkardılar.
Oysa akaryakıt bu kadar zamlanmadı.
Ortadoğu’da yaşanan iç karışıklıklarla
birlikte, bazı sınır kapıları kapandı ve
sınır ticareti zarar gördü. Anadolu
firmaları çok ciddi anlamda zarar etti,
ödeme sıkıntısı içindeler. Bütün
kazancımız UN Ro-Ro’ya gidiyor. Bu
sorun mutlaka halledilsin. Biz bu
konuda her türlü girişimi yapacağız.
Asli görevi sektörün sorunlarına sahip
çıkmak olan UND neden sessiz kalıyor?
Bu tutum nedeniyle Bolu, Kayseri,
Gaziantep, Mersin ve Hatay gibi
illerden çok sayıda nakliyeci ile birlikte
UND yönetim organlarından istifa ettik
ve tepki gösterdik. Sektör olarak,
UND’nin yapması gerekeni yapacak ve
UN RO-RO’ya karşı gücümüzü
kullanacağız” diye konuştu. 

Müşteri olma
gücümüzü
kullanmalıyız        

ALC Lojistik
AŞ Yönetim
Kurulu Başkanı
Ali Çiçekli ise
şunları söyledi:
“UN Ro-Ro, bir
tekel nasıl
davranıyorsa
öyle davranıyor.
Rakibin olmadığı
yerde, her türlü
kuralı UN Ro-Ro koyuyor.  Sektörün ro-
ro taşımacılığına zaruri ihtiyacı var.
Ama UN Ro-Ro bunu tek taraflı
menfaate çevirmemelidir. Kazan-Kazan
ilkesine göre hareket ederek,
müşterilerini de düşünmeli. Bunu
sağlamak UND’nin görevi. ”  ■

Taşımacı zam ve teminattan şikayetçi

UN Ro-Ro AŞ 
1994 yılında kurulan UN Ro-Ro

İşletmeleri AŞ, o yıllarda
nakliyecilerin Avrupa ve
Balkanlar’da yaşadığı sıkıntılara
alternatif bir yol sunmak amacıyla
kuruldu. Yaklaşık 200 ortaklı olan
UN Ro-Ro’yu uluslararası
nakliyeciler finanse ediyordu. 

Aralık 2007’de, UN Ro-Ro ve
diğer ilgili iştirakleri, 910 milyon
dolara uluslararası fon şirketi olan
KKR’ye (Kohlberg Kravis & Roberts)
satıldı. Halen filosunda 13 Ro-Ro
gemisi bulunan UN Ro-Ro,
İstanbul-Trieste hattının yanı sıra,
İstanbul-Toulon ve Mersin-Trieste
hatlarında taşıma yapıyor. 

UN-RO-RO nakliyecilerin
yaptıkları açıklamaya yönelik bir
basın duyurusu yaptı. Duyuruda şu
açıklamalara yer verildi: Navlun
fiyatlarımız ve kredi kartlı
rezervasyon sistemimiz hakkında
verilen bilgiler gerçekleri
yansıtmadığından kamuoyunu ve
sektörümüzü doğru bilgilendirmek
adına bir açıklama yapma gereği
duymaktayız. Navlun fiyatlarımızda
son bir yılda hiçbir değişiklik olmadı.
Nakliyecilerin herhangi bir şekilde
teminat verme zorunluluğu
bulunmuyor. Nakit, vadeli çek ve
çeşitli bankalarla yapılan anlaşmalar
çerçevesinde kredi kartı ile ödeme
yapılabiliyor. Bu ödeme şekilleri,

tamamen taşımacıların seçimi ve
isteğine bağlı ve U.N. Ro-Ro
tarafından herhangi bir ödeme
şekliyle ilgili zorunluluk yok. U.N. Ro-
Ro olarak belirli dönemlerde
Türkiye’de ro-ro taşımacılığı alanında
tekel olduğumuz suçlamasına maruz
kalmamızın sebebi, yaklaşan UND
seçimlerine yönelik maksatlı ve
spekülatif haberlerdir. Pazarda hem
rakibimiz olan firmayla, hem de
karayoluyla sürekli olarak rekabet
ediyoruz. Bugüne kadar olduğu gibi
bundan sonra da karayolu
taşımacılarımıza yüksek kaliteli ve
rekabetçi fiyatlarla hizmet sunmaya
devam edeceğiz. Kamuoyunun
bilgilerine sunarız. ■

UN-RO-RO: Açıklamalar gerçeği yansıtmıyor

Uluslararası
nakliyeciler UN Ro-
Ro’ya karşı isyan
bayrağı açtı. Piyasanın
durgun olduğu
dönemde bile taşıma
fiyatlarına zam
yapılmasının yanısıra,
UN Ro-Ro’nun kredi
kartlı rezervasyon
sistemi adı altında,
büyük çaplı teminat
istemesi nakliyecileri
isyan ettirdi. 

Nakliyecilerden
UN Ro-Ro’ya isyan
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